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Delovno p o d r o č j e , k i ga S o c i a l i s t i č n a z v e z a ne s m e zanemarjati 

rmelju dela 
a izvoz 

Na medobč inskem posvetovanju 3. julija v No
vem mestu, ki so se ga udelež i l i predsedniki ob
činskih odborov Social is t ične zveze s člani izvršnih 
odborov, predstavniki Zveze združenj borcev in 
mladine, so obravnavali predvsem gospodarska, 
polit ična in druga vprašanja v št irih dolenjskih 

/obč inah ljubljanskega okraja. Ugotovili so, da pre
magujejo skoraj vse te občine enake težave, ka
terih pa je največ v gospodarstvu, kmetijstvu in 
družbenih službah. 

Predstavniki občinskih 
odborov SZDL so zaskr
bljeni ugotovili, da posa
meznim občinskim prora
čunom ne kaže najbolje, 
kar lahko privede do ob-
V m i h težav tistih dejav
nosti, ki so financirane s 
sredstvi proračuna. Naj
slabše je v obeh belokranj
skih občinah, kjer so zlasti 
v skrbeh zaradi težav v šol
stvu. Nizki in negotovi 
osebni dohodki učnega 

osebja in sploh slabši po
goji v šolstvu vplivajo na 
to, da se stanje na' tem 
področju slabša. Drastičen 
primer je v metl iški obči
ni, kjer spričo takih težav 
niti št ipendistov ne more
jo dobiti. Seveda tudi dru
ge veje družbenih služb in 
podobne dejavnosti niso 
dosti na boljšem. 

Ni težko ugotoviti, da 
imajo te težave korenine v 
gospodarstvu, ki mu mar
sikje, kot so povedali na 
posvetovanju, ne gre glad
ko. Ustvarjena vrednost je 
Pogosto manjša od plam
ene, zato tudi ni sredstev 
v Proračunu. V podjetjih 
imajo najrazličnejše prob-
vl? e ' k o 3 i h k r a t l prizade-

Povečati osebne do-
svi / b o l j š a t i žviljenj-
T i n 8 * ^ « * m Podobno. 
•^'Problemi so Često vzrok, 
7T l Prenekaterom podjet
ju se ne razmišljajo o zni

žanju delovnega časa in 
podobnih izboljšavah. V ta
kih podjetjih pa je sicer 
večkrat kaj narobe. S sa
moupravljanjem so navz
križ, strokovnjakov ne zna--
jo uporabiti in jih spodbu
jati, novatorjev (izumite
ljev) ne priznajo radi, 
osebni dohodki vodilndh so 
izenačeni mnogo delavcev 
pa še vedno ni doseglo 
spodnje meje 25.000 dinar
jev. Mnoga slabša podjet

j a se zgledujejo po nepri
merno boljših sosedih, kjer 
navedene pomanjkljivosti 
niso odločujoče, in večkrat 
zelo nepremišljeno določa 
jo merila za mesečne pre
jemke. Taka pot nikakor 
ne vodi k napredku. 

Tudi v kmetijstvu, zla
sti v času podružbljanja, 
se sproščajo problemi, ki 
jim je treba posvečati več
jo pozornost. Ce smo na 
eni strani za pospeševanje 
družbenega kmetijstva, ko

operacijo in socializacijo 
vasi, ne smemo biti ravno
dušni do tistih kmetov, ki 
jih vse to ni -zaseglo. Zla
sti kmetom v višinskih 
predelih bi moralo biti 
omogočeno, da bi si lahko 
s krediti nabavljali potreb
no orodje in stroje za so
dobnejšo obdelavo zemlje. 

Premajhna pozornost je 
bila posvečena doslej tudi 
ostarelim in onemoglim 
kmetom, zlasti borcem 
NOB. Za borce do zdaj ni 
bilo prave skrbi, priznaval
nine, ki so jih prejemali, 
pa so bile v prenekaterih 
občinah smešno nizke. 

Teh nekaj ugotovitev je 
samo krajši izvleček iz 
razprave na petkovem po
svetovanju. Na dan so uda
rile, zato, ker jih je tudi 
Socialistična zveza dolžna 
obravnavati in reševati. 
Posebno vprašanju borcev 
se je SZDL do zdaj pre
malo posvečala. Kakor je 
poudarila predsednica ok

rajnega odbora SZDL 
Franoka Strmole, ne gre 
za to, da bi borcem nudi
li nekakšne privilegije, pač 
pa za to, da bi njihov polo
žaj izenačili s položajem 
ostalih občanov. V ta na
men bo v prihodnje več 
posvetovanj, na katerih bo
sta borčevsko problemati
ko obravnavala Sooialistič-
na zveza in Zveza združenj 
borcev NOV. Podobno kot 
borci je skoraj brez po
moči delala mladina, zato 
se je Socialistična .zveza 
zavzela za tesnejše sode
lovanje tudi z Zvezo mla
dine. 

Vse to in še marsikaj 
so same neposredne obli
ke dela Socialistične zveze. 
Po nepotrebnem bi izgub
ljali čas, če bi hoteli vse 
našteti. Važno je, da z živ
ljenjem ne izgubimo stika, 
ker lahko že vsak krajši 
odmik od dogajanja vpliva 
na to, da je reševanje vpra
šanja neučinkovito. 

Na rokah, nevajenih težkega dela, so se pokazali 
ž u l j i . . . Bolničarka je morala tudi brigadirki Ivan
ki Marentič obvezati roke, ker je v prvih dneh pre
v eč urno sukala lopato. - V e č o mladini, ki poma
ga obnavljati cesto med Metliko in Črnomljem, 

berite na 6. strani današnje š tev i lke 

Danes bo v Sevnici sprejet odlok 
o p r e ž i v n i n s k e m varstvu kmetov 

Občinska skupščina Sevni
ca bo na današnji seji spre
jela odlok o preživninskem 
varstvu kmetov in določila 
akontacijo kmečke dohodni 
ne ter prispevka za zdrav 
stveno zavarovanje kmeto\ 
za III. četrtletje. Razpravlja
la bo tudi o predlogu kon
fekcije »Jutranjka« za prehod 
na 45-urni delovni teden. Na 
dnevnem redu je še sklepa 

nje o združitvi Kovinske de
lavnice Sevnica z obratom 
kovinske galanterije v Kopi
tarni, sklepanje o zaključku 
likvidacije gradbenega pod
jetja »Maroku, razprava o 
poročilih upravnih odborov 
gozdnega, kmetijskega, ko
munalnega, šolskega, gasil
skega in cestnega sklada ter 
imenovanje novih svetov ob
činske skupščine. 

Ž u ž e m b e r k bo praznoval 
Tudi letos bo Žužemberk 

svečano proslavil svoj krajev 
nI praznik. Praznovanje bo v 
nedeljo, 12. julija, a pričetkom 
ob 10. uri. Ob 10,30 bo govor, 
zatem pa polaganje vencev 
pred spomenik padlim bor
cem in žrtvam fašizma na 
Cviblju. Na prireditvi bodo 
nastopili člani TVD Partizan, 
recitator j i in godba na piha
la. Popoldne ob 15. in 17. uri 
bo imel v kino dvorani pred

stavo kvartet Goričan iz Tr
žiča. Slovesnost bo končana 
z ognjemetom na Cviblju ob 
20,30. — Letošnje praznova
nje krajevnega praznika or
ganizirata Socialistična zveza 
in Zveza borcev skupaj 2 
okrajnim odborom Združenja 
šoferjev in avtomehanikov. 
Kakor je znano, je bila prav 
organizacija šoferjev ustanov
ljena med NOV v Žužember
ku. 

— Koliko ton konstrukcij 
bi morali narediti po pla
nu za 1964 in kako gre 
proizvodnja doslej? To je 
bilo prvo vprašanje, na ka
terega nam je odgovoril 
Vladimir Senčar, direktor 

obrata v Krmelju. 

— Teža izdelkov je za le-
lošnjo proizvodnjo slabo me
rilo, saj delamo žerjave 
»Pohorec«, k i so le po 10 ton 
težki, pa dajo kljub temu 
veliko dela. Morda bo torej 
boljše, če povem, da bomo v 
polletju izpolnili 40 do 45 
odstotkov letnega plana, kar 
je precej, če upoštevamo, da 
smo v prvem tromesečju za
radi pomanjkanja surovin do
segli le 14,5 odstotkov "pla
nirane proizvodnje. Pohvali
mo se lahko, da že vse leto 
delamo za izvoz. 

— Kar na dan,.z besedo, le 
povejte nam kaj več o tem! 
— Ze v začetku leta nas je 

naše matično podjetje Metal
na iz Maribora v okviru po
slovnega združenja SMELT 
vključilo v izvoz. Delamo po
samezne dele opreme, ki gre 
na tuje tržišče: nakladalne 
mačke za Poljsko, Indijo in 
Etiopijo in podeste za Ma
roko. V drugem polletju pa 
bomo začeli delati 36 žerja
vov, ki bodo prodani v Za
hodno Nemčijo. Prav žerjavi 
morajo biti odposlani v za
četku septembra, preostanek 
pa do konca leta. Vzorca 
smo že dostavili Metalni v 
Maribor. Poleg tega delamo 
za zahodno tržišče 86 ročic 
za žerjave, k i morajo biti do
bavljene prav tako do konca 
leta. Vsega bomo letos izvo
zili za okoli 200.000 dolarjev. 

— Kako ste premostili te' 
zave pri nabavi surovin, 
saj je na našem tržišču le-te 
za vašo stroko težko dobiti? 
— Profilnega železa in vle

čenih, brezšivnih čevi na do
mačem tržišču ni. Jugobanka 
nam je že odobrila kredit za 
nakup iz uvoza, tako da bo
mo svojo obveznost do tujih 
firm lahko izpolnili. Kolikor 
bomo tujim naročnikom za
dostili glede kvalitete in do
bavnih rokov, bomo lahko v 
prihodnjem letu vse proiz

vodne zmogljivosti uporabili 
za izvoz. Zato bomo potrebo, 
vali še nekaj dodatne opre
me, predvsem peskarno za 
čiščenje konstrukcij in nekaj 

»Letos bomo izvozili za 
kakih 200.000 dolarjev«; 
pravi tovariš " Vladimir 

Senčar 

manjših strojev, da ne bi bi l i 
preveč odvisni kooperantov. 

— Kaj menite o svojem ko
lektivu, i se je T tak« 
kratkem času po preusme
ritvi iz rudarstva lotil izva
ža? 
— Začetnih težav z ljudmi 

zaradi strokovnega sestavi 
ni več, še vedno pa vključu
jemo veliko vajencev. Dejt 
stvo, da smo v tako kratkem 
času po preusmeritvi lahko 
začeli delati za izvoz, je vse
kakor pohvalno, zato sme bi
ti ves kolektiv na dosežene 
uspehe ponosen. M . J , 

OD 9. IX) 1». J U M M 
StnU julija ih-ževje z 

»nočno ohladitvijo. Kra
jevne neviht« aH kratko-
trajne padavin«; prlčaku ja
mo okrog U. tu 1K. julija. 
v osUlt-ui lupo vrenir. 

I>r. V. M. 

Vinomerski piknik - praznik izseljencev 
Metličani so preteklo sobo

to spremenili svoj Vinomer 
v vrt zastav, ovetja in prisrč
nega, domačega vzdušja, ki 

je prevevalo letošnji jubilejni 
piknik — srečanje številnih 
izseljencev z rodno grudo. 
Nekaj nad 2.000 domačinov in 

rojakov — največ jih je bilo 
iz ZDA in Kanade — se je 
zbralo v dopoldanskih urah na 
livadah krog Vinomera in 
pred samimi stavbami, kjer so 
fantje in dekleta v narodnih 
nošah pripenjali rojakom 
šopke na prsi in jim ponudili 
kozarček pristne domače sli-
vovke. Med vinogradom in 
travniki so ooinevali zvoki 
metliške godbe na pihala, ob 
stojnicah, na klopeh v senci 
ter na travnikih krog Vino
mera pa so se pozdravljali 
znanci in prijatelji, k i se ni
so videli dolga leta in deset
letja. Tudi tokrat Je bilo med 
rojaki mnogo takih, k i so obi
skali rodno grudo prvikrat 
po 30, 35 in oelo 40 letih. Z 
njimi so bili tudi njihovi ot
roci, druga in oalo tretja ge
neracija naših izseljencev. 
Zlasti so bili presenečeni nad 
lepoto pokrajine svojih star
šev in izredno toplo gosto
ljubnostjo, k i so Jo bili de
ležni na slehernem koraku. 

Proslavo je ob 11.45 začel 
predsednik metliške občinske 
skupščine Fr»nc Vrvlščar, k i 
je topilo pozdravil drage roja

ke, goste in številne domači
ne. V strnjenih besedah Je 
opisal razvoj Bele krajine in 
naše ožje domovine po kon
čani osvobodilni vojni, nato 
pa predvsem gospodarsko 
rast in napredek krajev, iz 
katerih so nekoč odšli v šir
ni svet naši ljudje, k i doma 
niso imeli dovolj kruha in 
dela. Zaželel je rojakom jlri-
jeten počitek in oddih med 
svojci in jih ponovno pova
bil, naj še obiščejo kraje svo
jih očetov in mater 

V imenu Slovenske izseljen
ske matice je nato piknik in 
drage rojake pozdravila pred
sednica Zima Vrščajeva, k i 
je med drugim dejala, da 
smo zd'aj bolj kot kdajkoli 
prej povezani z rojaki širom 
po svetu. Ne povezujeta nas 
samo rodna dežela in materin 
jezik, se tesne .je nas dru
žijo enake želje in interesi po 
ohranitvi miru in po prija
teljskih odnosih med država
mi, v katerih živimo. Toplo 
se je zahvalila za vso pomoč, 
ki so jo rojaki nudili domovi
ni zlasti po zadnji vojni in 
še posebej po hudi katastrofi 
ki je leni poleti prizadela 
Skopje. Izrazila Je tudi že
ljo, da bi prijateljstvo med 

(Nadaljevanje na 5. strani) 

S sobotnemu srečanja rojakov-izseljencev na pikniku v Mnomciu nad Metliko: 
koliko prisrčnih snidenj, koliko sreče, ko so se s svojci spet videli po dolgih 

dolgih l e t ih . . . 



V L U C I SMERNIC Z A P R E D K O N G R E S N O 
A K T I V N O S T K O M U N I S T O V 

Samoupravljanje in 
delitev dohodka po delu 
- neodtujljiva pridobitev 
DRUZBENO-EKONOM-

SKI odnosi, kakršni se 
razvijajo v naši državi in 
katerih bistveno vsebino 
sestavlja samoupravljanje 
delovnih ljudi in delitev 
dohodka po delu. so po. 
stali z ustavo SFRJ nedo

takljiva osnova celotnega 
družbenega življenja, ne
dotakljiva pridobitev de
lovnih ljudi — nov uspeh 
vseh zavestnih socialistič
nih sil v njihovem boju za 
socializem. 

;. Iz smernic za pred 
kongresno aktivnost 
Z K J 

Nedolgo tega sem obiskal 
podjetje, da bi se z ljudmi 
pogovoril o tem, kako sta se 
pri njih uveljavila samo
upravljanje in delitev dohod
ka po delu. V razgovoru s 
posameznimi člani kolektiva 
6em naletel na ljudi, k i pri-

NAŠ AKTUALNI 
KOMENTAR 

pisujejo velik pomen potreb: 
po nadaljnjem poglabljanju 
samoupravljanja. Srečal pa 
sem tudi take posameznike, 
k i napak sodijo o teh osno
vah družbenega življenja. O 
teh zadnjih bo govora v tem 
sestavku. 

»Saj res«, so mi rekli, »sa
moupravljanje je velika pri
dobitev naše družbe. Toda to 
je šele v povojih. Pr i nas na 
primer ljudje še niso dovolj 
areli. Ce bi jim prepustili, 
da tri upravljali po svoje, ne 
bi daleč prišli. Treba jih -je 
voditi, učiti, da bode nekoč 
kasneje zares pravi uprav

ljalo! in gospodarji. Do ta
krat pa je nujno, da so plat
no in škarje v rokah tistega. 

• k i se razume na gospodar
stvo.« 

»Ne, stokrat ne!« sem od
govoril. Tako pojmovanje iz
vara iz birokratske miselno
sti! Pr i takem nezaupanju do 
delovnih ljudi se ne- bi nikoli 
razvilo samoupravljanje in de
lavci b i bil i še zmerom samo 
mezdni delavca. Res je, da ni
so se vsi delavci dovolj raz
gledani, da uporabim izraz, 
k i ga tako pogosto uporablja

jo dvomljivci. Toda bolj raz
gledani ne bi postali samo z 
apeli, češ ljudi je treba vzga
jati, pripravljati jih, da bo
do lahko postali samouprav-
Ijavci. Pri taki »politiki ča
kanja« ne bi nikoli postali 
upravljavci. Najboljša šola je 
samoupravljanje samo, deli
tev dohodka po delu, ki ob
jektivno vodi k razvijanju 
demokratičnosti. Sodelovanje 
pri upravljanju tovarne ali 
ustanove postavi človeka v 
položaj, ko ni več omejen 
samo na ozko poklicno delo. 
temveč mu je omogočeno, dt 
uveljavlja svoje u'rtvarjalne 
sposobnosti širše, s tem pa 
se razvija tud! v polnejšo 
osebnost. Tudi fizični dela
vec, ki mu je bila prej zapr
ta pot do umskega ustvarja
nja, se sedaj kot upravljavec, 
ki mora odločiti o družbenih 
zadevah, približuje stopnji, 
ko je čedalje manjši prepad 
med fizičnim in umskim de
lom. 

Ko sem se kasneje pogo
varjal z delavci, sem ugoto
vil, da v podjetju, kjer sem 
se mudil, '.e ni tako kritično 
in da delavci le niso tako 
»nezreli«. Res je, da tistega, 
kar so mi povedali o proble
mih svojega podjetja, niso 
zavijali v učene fraze, ker so 
jim — kakšna sreča — še 
tuje. O tem -:n onem so mi 
pripovedovali čisto prepro, 
sto, v svojem narečju, pri 
tem pa so vseeno dokazovali 
čudovito poznavanje svojega 
podjetja. Včasih jih kajpak 
tudi zanese, nekatere proble
me vidijo v luči drobnih ko
risti, a nič zato. v takem pri
meru so zavestne organizira-, 
ne sile poklicane, da jim z 
globljimi analizami pokažejo 
njihov pravi družbeni interes 
Nikakor pa to ne bi smel bi
ti razlog za trditev, da širši 
delovni kolektiv še ni dovolj 
sposoben in zaveden, da bi 
mu smeli zaupati škarje in 
plaitno. Samoupravljanje in 
delitev dohodka po delu sta 
nedotakljiva osnova vsega 
družbenega življenja, neod
tujljiva pridobitev delovnih 
ljudi, ki je ne sme nihče 
okrnjevati. 

Škodljiva je seveda tiudi 
druga skrajnost, namreč mi
selnost, da samoupravljanje 

s svojo logiko rasti že samo 
po sebi, se pravi brez aktiv
nosti zavestnih političnih sil, 
vodi v socializem. To ni res. 
Na tej stopnja družbenega 
razvoja bi bilo samoupravlja
nje — brez aktivne vloge za
vestnih sil — podvrženo naj
različnejšim deformacijam, 
tako birokratsko-etatističnim 
kot tudi buržoazno-iiberali-
stičnim, ki jih stihijsko raz
vijajoče se samoupravljanje 
samo ne bi moglo zmerom 
uspešno premagovati. Zato je 
vloga zavestnih socialističnih 
sil neogibna nujnost, seveda 

ne za vse večne čase, a ven
dar še za lep čas. 

Ko sem zapuščal podjetje, 
sem bil še bolj prepričan, da 
so prav tisti ljudje, k i pravi
jo, da ljudje še niso dovolj 
zreli za samoupravljanje, sa
g i mi še najmanj zreli. Kol i -
H kor bolj se bo uveljavljalo 
B samoupravljanje v tem 
• podjetju, bolj kot se bo 
gg delitev dohodka po delu 
m otresala »varuštva« posa-

A meznAkov, tem manj bo 
H pogojev, da bi take ideje 
PJj| sploh kdaj dozorele. 

J . B. 

ZUNANJEPOLITIČNI TEDENSKI PREGLED 

Po d ven i c i i l i so se v Londonu 
spet sestali predstavniki Common-
vvealtha — Britanske skupnosti. V 
tem času je afriška pomlad zajela 
večji del črnega kontinenta, nastala 
je vrsta novih držav, v ospredje se 
je prerinila 700-milijonska Kitajska, 
pojavilo se je malezijsko vprašanje, 
Ciper je spet v ognju. 

Panorama Britanske skupnosti 
je zelo široka, v tej združbi so pred
stavniki vseh petih kontinentov. Do 
leta 1960 so imeli večino tako ime
novani beli dominioni, sedaj je v 
Commomvealthu kar sedem afri
ških držav. V Afriki sami je že 35 
neodvisnih dežel, ko se bodo beli 
gospodarji umaknili s tega konti
nenta, pa jih bo čez 40. 

Afriške države bi želele, da bi v 
Londonu razpravljali predvsem o 
položaju v Južni Rodeziji. V tej de
želi je namreč na oblasti bela manj
šina, 220.000 belcev reže kruh 4 mi
lijonom črncev. To je absurd, čisti 
kolonializem. To se dogaja pod za
ščito britanske vlade, ki se ob vsaki 
priliki sklicuje na demokracijo in 
svobodo. 

Razumljivo je. da bi britanska 
vlada želela, da bi v Londonu raz
pravljali o drugih, svetovnih vpra
šanjih, kjer se Anglija ne bi znašla 
na zatožni klopi. Uradno je na pro
gramu razprava o pomoči manj 
razvitim deželam Commonwealtha, 
o kreditiranju novih objektov, ven
dar ni dvoma, da bodo na hodnikih 
govorili največ o kitajskem vpraša
nju, o položaju v Jugovzhodni Aziji, 
kjer se morda pripravljajo nova, 
neljuba presenečenja. 

VVashington je poslal v Saigon, 
glavno mesto Južnega Vietnama, za 
svojega veleposlanika generala Tay-
lorja, bivšega načelnika ameriškega 
vrhovnega štaba. V Laosu se nada
ljuje državljanska vojna, Severni 

Vietnam meša mreže v Južnem Vi
etnamu, šef Kambodže Sihanuk si 
obupno prizadeva, da bi obdržal 
svoj čolnič na vodi in da ga ne bi 
potopil vihar hladne vojne. Indone
zija meri (konfrontira) svoje moči 
z Malezijo. 

Panorama 
Britanske 
skupnosti 

V teh kalnih vodah ribari kitaj
ska diplomacija. Zaveda se, da je 
čas na njeni strani, Peking glasno 
poudarja, da v tem delu Azije ni 
nobene rešitve brez njegovega tihe
ga pristanka — blagoslova. Ondan 
je neki pekinški list jasno povedal: 
Vietnam je na meji Kitajske, ne-
Amerike. 

Londonska konferenca bo prav
zaprav torzo, v Londonu ni še Ša-
strija, naslednika Nehruja, ne Ma-
kariosa, predsednika Cipra, ostal je 
v Nikoziji. Njegovo stališče ni jas
no. Makarios je še pred nekaj ted
ni poudarjal, da mora biti Ciper ne
odvisen, od Grčije, Turčije in Veli
ke Britanije. Sedaj pa pride general 
Grivas, poveljnik nekdanjih cipr
skih partizanov, in pove glasno in 
jasno: naš cilj je enosis — združi
tev Cipra z Grčijo. 

Očitno je, da bi v tem primeru 
Makarios izgubil vse karte, ostal bi 
le nadškof. Ciper bi se priključil 

Grčiji, kakor se je Kreta, po zadnji 
svetovni vojni pa tudi Dodekanez, 
skupina dvanajstih otokov pred 
vrati turške obale. Ti otoki so prej 
pripadali Italiji. 

Indijo bosta v Londonu zastopa
la finančni minister Krišnamačari 
in minister za informacije Indira 
Gandhi, hčerka Nehruja. So, ki vi
dijo v njej bodočega ministra zuna
njih zadev. Premier sastri je resda 
prevzel tudi resor zunanjega mini
stra, vendar ni verjetno, da bi ob
držal vse funkcije, ki jih je imel po
kojni Nehru. 

V Londonu posebno obžalujejo, 
da ni prišel sastri, tako je propadla 
prilika, da bi se na nevtralnih bri
tanskih tleh srečala premier Indije 
in predsednik Pakistana, general 
Ajub Kan. Bolj elastično stališče, ki 
ga je pokazal Nehru v kašmirskem 
vprašanju, bi bila lahko dobra os
nova za razgovore. Tudi Ajub Kan 
je ondan govoril zelo mirno. Vse 
bolj prodira prepričanje, da se lah
ko sporno kašmirsko vprašanje re
ši le sporazumno, le s popuščanjem 
na obeh straneh, v Indiji in v Paki
stanu. 

S konferenco v Londonu se je 
pravzaprav začela doba velikih kon
ferenc. Šefi afriških držav bodo iz 
Londona odpotovali v Kairo, kjer 
bo 17. julija afriški vrh. Uradno bo 
glavna tema te konference boj pro
ti kolonializmu in njegovim ostan
kom. 

Tiste, ki lahko opazujejo afriško 
panoramo z bolj oddaljene per
spektive, pa bo predvsem zaintere-" 
siralo vprašanje, kako se na črnem 
kontinentu razvija borba za vplivna 
področja, se pravi, kakšne so v tej 
borbi šanse zahodne, kakšne sovjet
ske diplomacije, se je Kitajski že 
posrečilo dobiti kakšne pozicije? 
Taka so namreč dejstva. 

65 novih obrtnikov 
V občini Črnomelj je zad

nja leta zelo primanjkovalo 
obrtnikov, zlasti pa šivilj, saj 

v vsem mestu ni bilo nobene, 
po drugi strani pa je bujno 
uspevalo šušmarstvo. Da bi 

čimveč obrtnikov pritegnili 
v legalno obrtniško dejav
nost, je občina poslala vsem 
občanom-obrtnikom okrož
nico, s katero jih je pozvala, 
naj obrt pod zelo ugodnimi 
pogoji prijavijo, sicer jih 
bodo inšpecijski organi ne
usmiljeno preganjali. Pod 
ugodnimi pogoji je bila miš
ljena pavšalna obdavčitev, 
določena na podlagi pogodbe, 
k i jo posameznik sklene z 
upravo za dohodke. 

Ta ukrep je imel izredno 
dober odziv, saj je v zanjih 
dveh mesecih 65 obrtnikov 
prijavilo obrt, posebno raz
veseljivo pa je, da je med 
njimi tudi nekaj šivilj, veči
na teh je tudi že sklenila 
pogodbe glede pavšalne ob
davčitve. 

Tako še obrtnikom, k i so 

po rednem delu šušmarili, 
ne. bo treba več skrivati pred 
inšpekcujskirni organi, obči
na pa bo imela od njih le ne
ke, čeprav skromne dohodke. 

J I R A T K L 
[iz r a z n i h s t r a n i I 

• Delegacija romunske j u n i j i - v 
Moskv i . V sovjetsko prestolnico je 
prispela na pri jatel jski obisk de
legacija C K Romunske delavske 
partije na čelu » elanom politbi-
roja Ionom Maurcr jem. 

• l l r u š ć u v »e je v rn i l iz skan
dinavskih detel . Po 18 dnevnem 
bivanju na Danskem, Švedskem in 
Norveškem se Je premlerr Hruscov 
vrni l v Moskvo. Njegov obisk je 
pripomogel k b o l j š e m u medseboj
nemu razumevanju med SZ in tre
m i skandinavskimi deže lami . 

• (".ustavo D i u Ordaz novi 
predsednik Mehike. Ordaz je b i l 
izvoljen z ogromno večino 85 " i . 
Novoizvoljeni predsednik bo pre
vzel oblast 1. decembra lega leta. 
Prejšnj i predsednik je b i ! Lope« 
Mateos. 

• Ukinitev vizumov z Romuni
jo. V glavnem mostu Romunije <° 
podpisali sporazum o ukin i tv i vi
zumov za s lužbena i n privatna 
potovanja med Jugoslavijo in Ro
munijo. Konvenci ja bo začela ve
l ja t i , ko Jo bosta odobri l i vladi 
obeh d ržav . 

• Indonezija za obstoj politiJ-
nl l i strank. Indonezijski zunanji 
minister Subandrio Je Isjavll, d» 
je obstoj po l i t i čn ih strank n u j * 
pogoj za nadaljevanje indonezij
ske revolucije. Dojal Je, da J* 
predsednik republike S u k n m " 
tudi teh mi s l i . 

• (astro nudi pomiri tev. Pred
sednik kubansko vlade F ldc l Ča
s t io Jo predlagal Združen im dr
ž a v a m reši tev spornih probli-rno* 
In normalizacijo medsebojnih od
nosov. Amer i ška vluda Je njegoj* 
predlogo zavrni la , v letu predse* 
n isk ih volitev Amer ika ni niko« 
pripravljena na kompromise. 

• Comhr sestavlja vlado. B i " * ' 
voditelj Katange, ene Izmed M * ' 
gosklh pokraj in , Je dobi l m « « « " 
za sestavo novo koalicijsko vlado-
V glavnem mestu Leopoldvll le m*" 
ni jo , da n ima preveč Izgledov. 

• Spaak obišče B o n n . Po o ]* 
sku francoskega predsednika P*y 
čaku je jo v Bonnu tudi i H ' I g U ' * . 
ga zunanjega ministra Sanka. M^J 
nljo, da bo Spaak razpravlJ? 
predvsem o nekaterih problei" 1 

gospodarsko povezavo Zahodno V 
rope. 

Mejašu z a ž g a l a seno 
Prod nedavnim Jo Mar i j a 0*5 

njavec Iz Kamnega potoka i\ 
'1'ivbnjom v dopoli l .mi.ktni ' , „ „ 
zažgala senčno kopico nn B * "JJ5 
Antona Ij>kar|a. Zgorelo J ' 
300 kg »ena. Clodnjavčova J " *SJ 
kar sta b i l a v sporu zar««" m ' 

mod sosednjimi zomljtsčl . 

TEDENSKI NOTRANJEPOLITIČNI PREGLED 
0 Ob dnevu borca .je ureusedmk Zveze zdru

ženj borcev NOV Jugoslavije naslovil na vse bivše 
borce in na vse delovne ljudi poslanico, v kateri 
med drugim poudarja, da bo vloga organizacij 
borcev v razvoju revolucionarne tradicije tudi v 
prihodnje izredno važna, čeprav so tin.se/ki revo
lucije neločljiv del politične zavesti in aktivnosti 
vse naše skupnosti. Mladino je treba vzgajati v 
duhu jugoslovanskega socialističneg i patriotizma 
in internacionalizma, zakaj sedanj.i mlada gene
racija je tista, ki bo prenašala revolucionarne tra
dicije naprej na prihodnje rodove. 

Pred dnevom borca je bil v Beogradu IV. ple> 
num Zveze združenj borcev NOV Jugoslavije. Na 
njem so ocenili dosežene rezultate skupne dejav
nosti borčevih organizacij, gospodarskih organi
zacij in občinskih skupščin za uresničenje 
programa stanovanjske graditve za potrebe 
borcev. V štirih letih — odkar je bila da
na pobuda za tak skupen program — jc 
bilo zgrajeno !2.*00 stanovanj, ki so jih 
dobili borci izpred 9. septembra 1943, težji 
vojaški vojni invalidi, samohranihic družine 
padlih borcev in otroci padlih borcev, ki niso 
sposobni, da bi se sami preživljali. Na plenumu 
je govoril tudi predsednik Aleksander Kankovlć, 
ki je med drugim dejal, da je pobudo za hitrejše 
in učinkovito reševanje stanovanjskih vprašanj 
bivših borcev in njihovih družin z vsem razume
vanjem in odobravanjem podprla vsa naša jav
nost. To pa nikakor ne pomeni, da problemov ni 
več. Se je precej borcev, ki nimajo primernih 
stanovanj, zato bo treba še nadalje sistematično 
urejati to vprašanje. 

Oan borca so proslavili široin po Jugoslaviji 
kar najslovesnejc. V številnih krajih, znanih iz 
NOB, so odkrili nove spomenike. Na Pohorju so 
proslavili 20. obletnico ustanovitve partizanskih 

Paučkovili bolnišnic. Veliko zborovanje, združeno 
z odkritjem spomenika, je bilo tudi v / i r c l i . V 
Tolminu je bil velik partizanski miting. Partizan
sko bolnišnico »Franjo« je v prazničnih dneh ob
iskalo okrog 4000 ljudi iz vse Slovenije. In tako 
bi lahko še kar naprej naštevali. 

% Ob prazniku dneva rudarjev so bile sloves
nosti in različne prireditve v vseh rudarskih na-

RAZVIJATI REVOLUCIO
NARNE TRADICIJE 

se l jih. V Hrastniku, kjer so obenem slavili tudi 
stoj občinski praznik, ki jih spominja na gladov
no stavko hrastniških rudarjev, je bilo veliko 
ljudsko zborovanje. Med številnimi gosti, ki so 
v dneh praznovanja obiskali Hrastnik, je bil tudi 
sekretar ( K ZKS Miha Marinko. Na zborovanju 
je govoril Sergej Kraigher. Nato so odkrili spo
menik prebivalcem Hrastnika in okolice, ki so 
padli v NOB. 

0 Zvezni izvršni svet predlaga spet nove 
ukrepe z« zboljšanje položaja podjetij. Poleg ukre
pov, ki so bili že osvojeni (nI, i uiti-v prispevka na 
izredni dohodek, spremembe stopnje amortiza
cije zaradi povečanja sredstev gospodarskih or
ganizacij itd.), je bi l zdaj sprejet še osnutek za
kona o prenehanju veljavnosti prispevka družbe
nim investicijskim skladom od 1. januarju 1964. 
S spremembami tarife davka na promet sta od
pravljena dosedanji zvezni duvt-k n i promet vina 
v proizvodnji in obvezni davek na promet alko
holnih pijač. Namesto tega davku občina lahko 

f 

predpiše uvedbo fakultativnega davka na ta pro
met. — Vsi ti in drugi ukrepi so potrebni, ker je 
ugotovljeno, da je delež gospodarskih organizacij 
v globalni razdelitvi netoprodukta za leto 1963 ne
ugodnejši kakor jc bil leta 1961. 

0 Republiški in socialno-zdravstveni zbor sta 
te dni obravnavala osnove 7-Ietnega načrta razvoja 
zdravstva SR Slovenije. V stališčih, ki sta jih 
sprejela zbora, je med drugim rečeno, da je treba 
ustvarjati materialno osnovo za uspešno delova
nje zdravstvene službe. Zdravstvo je treba razviti 
do te mere, da ho ustrezalo družbenim in eko
nomskim pogojem. Zagotoviti je treba enoten vir 
sredstev za kritje potreb celotnega zdravstvenega 
varstva. In ne nazadnje: krepiti je treba materi
alno osnovo samoupravljanja v zdravstvenih za
vodih. 

% V slovenski skupščini so razpravljali tudi 
o tezah novega pokojninskega sistema. Med dru
gim so poudarili, da bi zvezni zakon o pokojnin
skem zavarovanju moral zagotoviti samo enotna 
načela pokojninskega zavarovanja, republikam in 
republiškim samoupravnim skupnostim socialne
ga zavarovanja pa naj bi zaupali konkretizacijo 
načel. Zakaj jc to potrebno? Zato, ker bi v republi
škem merilu najlaže konkretizirali načela v skla
du z ekonomsko situacijo in politiko, ki jo vodijo 
v republikah na področju socialnega zavarovanja. 
S tem bi republike prevzele večjo odgovornost 
za smotrno gospodarjenje s sredstvi socialnega 
zavarovanja. 

9 V Ljubljani Jc bil v nedeljo čipkarski festi
val, v okviru katerega je bila razstava čipkarskih 
izdelkov, za udeleženec te tradicionalne prireditve 
pa so pripravili tudi bogat kulturni spored. Po
zornost vzbujajoče je bilo hitrostno tekmovanje v 
klekljanju. Razdelili so tudi nagrade za najboljše 
razstavljene čipke. 
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V Straži odprta tovarna drobnega pohištva 
V Straži so 3. julija popoldne odprli tovarno drobnega pohištva. V novih 

prostorih tega Novolesovega obrata bodo izdelovali velikoserijsko drobno po
hiš tvo na najsodobnejš i način ob uporabi najnovejš ih tehnoloških in drugih iz
k u š e n j v lesni industriji. Proizvajali pa bodo predvsem za izvoz, saj bo pro
izvodnja v novi tovarni pod ugodnimi pogoji, kar predvideva tudi investicijski 
program, omogoči la , da bodo na tujih tržiščih lahko prodajali letno za 671.000 
dolarjev izdelkov. Tako podjetje pa nedvomno nekaj pomeni ne le za sam kraj 
in občino, t e m v e č predvsem za Slovenijo in njeno lesno industrijo, ki se že več 
let uspešno uveljavlja na d o m a č e m in tujem trgu. 

Prav gotovo so vsi ti či
nitelji ob zmagi nad napo-e, ki jih je premagoval 

ovolesov kolektiv, vpli
vali, da je dobila otvoritev 
nove industrijske dvorane 
v Straži še posebno sveča
no obeležje. Tako je tega 
dne najprej zasedal delav
ski svet podjetja in na 
slavnostni seji razpravljal 
o pomenu novega indu
strijskega objekta, nekaj 
po 16. uri pa je pred delav
ce, predstavnike občinske 
skupščine, zastopnike dru-
žbeno-političnih organiza
cij in ostale goste stopil di
rektor Novolesa inž. Jože 
Legan in v daljšem govo
ru označil novo tovarno 
kot pomemben objekt v 
dokončni izgradnji dolenj
skega lesnega kombinata 
v Straži. 

Tovariš Legan je obšir
no opisal razvoj lesne in
dustrije na Dolenjskem, 
posebej pa še organizaci
jo ustrezne proizvodnje. 
Levji delež pri tem ima 
prav gotovo Novoles, ki 
mu je uspelo v razmero
ma kratkem časovnem ob
dobju uresničiti zamisel o 
velikem kombinatu lesne 
industrije. 

13na najbolj bistvenih 
novih pridobitev je vseka
kor moderna proizvodnja, 
ki je pa v prejšnjih pro
storih v Novem mestu ni 
bilo mogoče organiairabi. 

Zaradi d e ž j a s l a b 
promet na s e j m i š č u 

Ponedeljkov živinski se
jem v Novem mestu ni bil 
tako dobro obiskan, kot 
smo pričakovali, to pa 
predvsem zaradi nevihte, 
ki je divjala v nočnih urah. 
Naprodaj je bilo le 279 
pujskov, ki so veljali od 
7.000 do 12.000 din, in 103 

tlave govedi. Voli so bili 
50 — 390 din kilogram, 

krave 250 — 330 din kilo
gram ter junci in telice 
360 — 400 din kilogram. 

Prodanih je bilo 233 p u j 
s k o v in 73 glav goveje ži
vine. Tokrat so bile cene 
nekoliko višje kot na zad
njem sejmu. 

Zato je moralo podjetje 
premagovati vrsto nemajh
nih težav. »V novi tovarni 
pa se bodo delovni pogoji 
bistveno izboljšali. Na 5.500 
kvadratnih metrih delov
nega prostora bo možno 
organizirati velikoserijsko 
proizvodnjo po linijskem 
sistemu. To se bo najbolj 
odrazilo v ekonomičnosti 
proizvodnje, ker se bo da
la ob nižjih stroških dose-

mam 

»Ob nižjih stroških bomo 
dosegali večjo produktiv
nost«, je med drugim po
udaril v uvodnem govoru 
direktor tovarne Jože 

Legan 

či večja produktivnost«, je 
poudaril inž. Legan. 

Tovarno so pričeli gradi
ti lani, zanjo pa je bilo po
rabljenih 423 milijonov 
dinarjev. 38 odstotkov teh 
sredstev je podjetje samo 
prispevalo. Spričo tega je 
največja želja, da bi se in
vesticije čimprej in boga
to obrestovale. Družbeni 
plan predvideva za tovarno 
drobnega pohištva že letos 
361 milijonov dinarjev 
brutoprodukta, v prihod
njem letu pa bo ustvarila 
še enkrat več. To je po 
vsem v skladu s proizvod
nimi prizadevanji Novole
sa, ki bo z nekaj nad 800 
zaposlenimi ustvaril letos 
nad 2 milijardi dinarjev 
brutoprodukta. 

Podjetje posveča veliko 
izdelkov na mednarodnem 

trgu. Nova tovarna pohiš
tva bo zato proizvajala 
skoraj predvsem za izvoz. 
Prav gotovo bo to eden 
redkih obratov industrije 
te vrste, ki se bo posvetil 
zlasti izvozu. To so velike 
in zahtevne naloge in jih bo 
možno uresničiti le tedaj, 
če bodo odpravljene po
manjkljivosti in težave. O 
tem je inž. Legan dodal na
slednje: 

»Tudi v našem podjetju 
lahko ugotovimo pomanj
kljivosti, zato bomo mora
li večjo pozornost posvetiti 
izkoriščanju zmogljivosti, 
organizaciji dela, izkoriš
čanju sredstev, materialov 
in podobnega. Ob neneh
nem odkrivanju neizkoriš
čenih rezerv lahko v bliž
nji bodočnosti tudi v No-
volesu pričakujemo prehod 
na 42-urni delovni tednik.« 

• Kolektivu Novolesa 
9 je zatem čestital in mu 
• zaželel veliko delovnih 
• uspehov poslanec skup-
• ščine SR Slovenije Sta-

• ne Dolenc. Tovariš Do-
• lene je nato prerezal 
• trak ob vhodu v tovar-
• no drobnega pohištva. 
• To simbolično otvori-

:
tev so v tem trenutku 

' naznanile sirene iz vseh 
• Novolesovih obratov v 
• Straži Gostje in navzo-

J či člani delovnega ko
lektiva pa so si ogleda-

• li notranjost velike in-
• dustrijske dvorane, v 
• kateri bo tekla najso-
• dobnejša proizvodnja 

• velikoserijskega drobne-
• ga pohištva. 

IVAN ZORAN 
Pogled v proizvodno dvorano nove N O V O L E S O V B 

tovarne v Straži 

INK0P Kočevje: 41.880 pridobljenih ur 
Seje samoupravnih organov 

in komisij bodo poslej v pro
stem času. S tem bomo pri
hranili 4.574 ur, 2.503 ure 
bomo pridobili s prepovedjo 
izhoda v delovnem času po 
zasebnih opravkih, s kontrolo 
uporabe zaščitnih sredstev in 
kontrolo zlorabe bolniškega 
staleža nadaljnjih 10.698 ur. 
Pri režijskih delavcih bi z iz
boljšanjem organizacije dela 
prihranili še 9.805 ur. Temu 
bomo dodali še 14.300 ur, k i 
jih bomo pridobili s skrajša
njem proizvodnega procesa, s 
skrajšanjem proizvodnih pa
ti in z reorganizacijo pripra
ve dela na posameznih delov

nih mestih. Pridobili bomo 
točno 41.880 delovnih ur, med
tem ko jih za prehod na 42-
urni delovni teden izgubimo 
letno le 30.600. 

Tako so dejali v kočev
skem podjetju INKOP, po
tem ko so pripravili podrob
no analizo o prehodu - na 
krajši delovni teden. Pr i 
osemurnem delovnem dnevu 
je v proizvodnji povprečno 
80,6 ođst. produktivnega in 
19,4 odst. neproduktivnega ča
sa, k i pa ga bodo lahko 
zmanjšali za 12 odst. kot to 
zahteva skrajšani delovni čas. 
In še nekaj: tudi tu so se 
kakor doslej V ostalih dveh 
delovnih organizacijah (Rud
niku in Melaminu) odločili 
za angleško, to je prosto so
boto. Za to se je odločilo kair 
81 odstotkov anketiranih de
lavcev. 

Komisija za prehod na 42 
urni tednik meni, da ni do
volj proučevanje možnost; 
za krajši delavnik samo ob 
obstoječih ekonomskih zmog
ljivostih, ampal; je treba pr
venstveno tešiti za tem, da 
se ustvarjajo pogoji za kraj
ši delovni čas. Najpodrob-
nejšo in najbolj realno ana
liza za prehod na 42-teden-
skili delovnih ur je od vseh 
treh gospodarskih organiza
cij napravil Rudnik. Tu so 
se odločili za tri proste sobo
te v mesecu zato, ker so do
slej opravljali remonte v ne
deljo, poslej pa jih bodo »v 
soboto. Dokumentacija je 
podrobno izdelana za vsako 
organizacijsko enoto in celo 
za posamezna delovna mesta. 
Novi organizacijski ukrepi, 
novi tehnološki postopki in 
doslednejši način nagrajeva
nja po učinku so glavni ele
menti, na katere so se opirali 
pri analiziranju problema 
produktivnosti. 

V Melaminu menijo, da 
do ^ s prehodom na 43-urni 

tednik letno izgubili 1.338 UJJ. 
k i j ih bodo nadomestili tak* 
le: obrat melapan bo znižal 
zastoje za 6 odst. in s tem 
zvišal proizvodnjo za lOodslL 
Z boljšo disciplino bodo d * 
segli 9 odst. zvišanje pro& 
vodnje. V vseh obratih b i n$ 
podoben način kr i l i iagutorje? 
ne ure in j ih pridobili Še 
1.163. Vprašanje je le, če bo, 
do to res lahko tudi dosegif, 
S statističnim opazovanjem 
so ugotovili, da lahko z os
trejšo disciplino pri prdhodid 
in odhodu z dela povečaj^ 
proizvodnjo za 9 odst., v lift. 
ravi celo za 10, kar predstajf« 
lja zdaj velike izgube. Q9 
odstotek Uporabimo na lanski 
realizaciji, znaša izguba okrog 
100 milijonov. Tak izpad za-
radi discipline pa ni dopuste^ 
in bi ga morali urediti tudi 
brez prehoda na skrajšani de
lovni čas! 

Naštete številke pri kemič
ni tovarni in Inkopu, pa tu
di podrobna analiza Rudnika 
nam kažejo velike notranja 
rezerve, k i bodo s prehodom 
na skrajšan delovni čas prls. 
le na dan. Vsekakor je sko
raj 42.000 ur pri Inkopu ve
liko in podatki o delovni di
sciplini v Malaminu tudi. Že
leli bi le. da ne bi ostalo I* 
pri analizah in ugotovitvah^ 
pač pa, da bi vse to postalo 
vsakdanja praksa: da bi na
mreč res prepovedali vse is
hode z dela, poilovUIi tista 
ure in minute (se pravi mili
jone), k i jih izgubimo z za
mudami ob prihodu na delo 
in s precKasnim odhodom, š 
kuhanjem in pitjem kave po 
pisarnah, s klepetom, z bra
njem časopisov itd., itd. 

Res, veliko je tega, česar 
morda prej niti nismo opazili 
ah pa se nam je zdelo preveč 
vsakdanje, šele sedaj prihaja 
na dam, KO se nam v daljami 
smeji angleška sobota! 

F. GRIVEO 

Delo komunistov ne sme biti 
odmaknjeno od hotenj delovnih 

ljudi 
Pre jšn jo sredo je b i la v Cel ju 

s e j i okrajnega komiteja Z K S . N a 
njej so obravnavali dosedanjo 
predkongresno dejavnost Zveae ko
munistov in naloge v obdobju do 
VI I I kongresa Z K J . Ugotovi l ! so, -
da sq, se predkongresne razprav? 
prenesle tudi v druge d ružbeno
pol i t ične organiiacije, v organe sa
moupravljanja i n v delovne orga
nizacije, ter poudar i l i , da je takš
no k r i t i čno i n sp roščeno obravna
vanje problemov treba obdreati tu
di vnaprej i n v praksi odpravljati 
ugotovljene pomanjklj ivosti tn sla
bosti. Komuni s t i b i pr! tem mo
rali izbrati poglavitna vprašan j« 
in se zavzeti, da j i h samoupravni 
organi i n drugi č ini te l j i , k i so pr i 
stojni za reševanje posameznih 
•prasani, tudi obravnavajo in re

šujejo 

Glede dosedanjih predkongresnih 
razprav 90 ugotovil i pomemben 
napredek v primerjavi z razpra
vami pred V I . plenunom C K ZK.I 
in smernicami, vendar b : p r i raz
pravljanju o na j raz l ičnejš ih vpra
šan j ih mora l i bolj izhajati iz zdajš
njih d r u ž b e n o e k o n o m s k i h , sociolo
ških, idejnih i n drugih premikov 
Ob tem so poudar i l i , da je moč 
Zveze komunistov v tem, k o l i k j 
so komunist i sposobni ugotavljat: 
in vpl ivat i na razreševanje proble
mov tn protislovij v d r u ž b e n e m 
procesu, najbolj škodl j ivo pa bi 
bilo. 6e b i delo komunistov b i lo 

odmaknjeno od hotenj l judi i n od 
tega. kako ljudje doživljajo posa
mezna pojave. 

Dosedanje predkongresno obdob-
jo je pokazalo tudi . da so komu
nisti poznali probleme, vendar j i i i 
do smernic C K Z K J niso povsod 
razčiščevali . To je tudi eden izmed 
vzrokov, da so na vol i ln ih konfe
rencah predvsem nakazovali pro
bleme, manj pa nakazovali njiho
vo reš i tev. Zdaj je tol iko večja 
naloga komunistov, tla dosledno 
izvajajo na konferencah sprejete 
sklepe i n da se lot i jo ualog na tak 
nač in . k i . bo pri tegnil k sodelova
nju in razreševanju problemov vs» 
-Jelovne l judi . 

Prispevek šele 
na osnovo 

25.000 dinarjev 
Po novem odloku, ki ga je 

na torkovi seji sprejela ob
činska skupščina v Novem 

mestu, bodo dopolnilni prora. 
čunski prispevek iz osebnih 
dohodkov poslej plačevali le 
tisti delavci, ki imajo 25.000 
dinarjev ali več mesečnih 
osebnih dohodkov. 

Direktor »FARMISA« odgovarja 
Na poročilo oz. na razpravo na konferenci ZKS v 

Novem mestu, k i smo ca objavili v Dolenjskem listu 
18. junija 1964 pod naslovom »SAMOUPRAVLJANJE IN 
KADROVSKA POLITIKA«, nam je direktor farmacevtsko 
kemijskega kombinata Slovenije »FARMIS« mr. ph. Uroš 
Rupreht poslal naslednji odgovor, ki ga na njegovo željo 
v celoti objavljamo. Svoj odgovor na razpravo Marjana 
Sonca na omenjen! konferenci začenja direktor »Farmi
sa« z ugotovitvijo: »Decentralizacija samoupravnih pravic 
je možna do tistih meja, ki še zagotavljajo cuovitost pod
jetja in najugodnejše pogoje za delo in poslovanje delov
ne organizacije kot celote,« nakar nadaljuje: 

Veto, o katerem Je to\ \ Marjan 
Sonc n a p a č n o informira l konferen 
00 Z K v Novem mestu, nI b i l lz 
"»cen zato, ker Je osnutek statuta 
Prepušča ; p reveč pristojnosti o 
SJJtnlm DS, p a č pa za lo . ker 
"P 8 kl jub večk ra tn im opozori lom 
™, hotel upoš teva t i do loč i l a 61. 
" O ' 3 Ustave S R S . To določi lo se 
n a m r e č glasi takolo: »Preden se 
» U t u t delovne organizacije d o k o n č 
0 0 sprejme, ga Je treba predloži l i 
v obravnavo obč insk i skupšč in i .i> 

Skupšč ina obč ine LJubl jana 91 
fka Je n a m r e č z dopisom obvesti
la najvišj i organ upravljanja pod
jetja, dn Ima na osnutek zučas 
noga statuta vrsto tehtnih pr i 
pomb, o kuler ih b i b i lo smotrno 
Razpravljati , preden b i ga do
končno sprejeli, in prosi la , du se 
razprava proložl . T o p r i p o r o č i l o Je 
skupšč ina podjetja ( C D S ) odklo 
n l la z večino glasov navzočih 
Članov. 

•Skupščina podjetja tudi m upo 
»Iflvsla opozorila, da stotut k o l oe-
lota *c nI hl I v obravnavi mod 

kolekt ivom, pač pa samo tisti del, 
k l Je obravnaval organizacijo in 
f inančno poslovanje podjetja. Opo 
zorjona Jc bila tudi . da n i b i l iz 
voden postopek, k l ga Je o svojem 
programu dela osvojila statutarna 
komisi ja . 

K l j u b vsem tem opozori lom je 
skupšč ina začasni statut obravna 
vala ln ga d o k o n č n o sprejela. Ta 
odloči tev jo razvidna Iz s ledečega 
sklepa: 

»Tn statut Je b i l sprojet na za 
sedanju skupšč ine dne 8. oktobra 
1963 l n s tem dnem »topi v velja
vo. S tem dnom prenehajo veljati 
obs to ječa pravi la podjetja Farmis .« 

Omonjonl sklop nasprotuje tudi 
čl . 215 m 216 Ustave BBS, k l do 
loča obvezni 8 dnevni rok. k i mo
ra poteči po objavi, preden začne 
stalut veljati. 

O pomanjklj ivost i postopka sem 
tudi osebno p ravočasno opozori l 
č lane skupšč ino podjetja (glej za 
planik 8. zasedanja), prav ta 
ko som .;».-,«' 1 na r aočo . da bi 
morali upnšt .-vatl p r iporoč i lo oh 

črnske skupšč ine Ljubl jana Š i ška . 
Predlagal sem, da poslujemo v bo 
d oče na osnovi popravljenih pravl i 
podjetja, k i upoš teva jo predlagane 
organizacijske spremembe, da pa 
z d o k o n č n i m sprejemom statuta 
p o č a k a m o , dokler ne bo oprav 
Ijen predpisani postopek za spre 
jem in razčiščene pripombe občin
ske skupšč ine . Ob tej p r i l i k i sem 
navzoče seznanil z namenom, da 
bom, ko l ikor skupšč ina podjet
ja moj ih predlogov ne bo upoš te 
vala, prisi l jen postopati tako, kot 
to do loča jo vol javni predpisi . 

Po določi l ih čl . 83 Ustave S R S 
sem kot direktor podjetja za zako 
nitast dela delovne organizacije 
i n za izpolnjevanje z zakonom do
ločenih obveznosti odgovoren d r u ž 
beni skupnosti . Zato sem ob za 
k l jučku razprave iz javi l , da zadr
žujem izvajanje vseh »klopov, k l 
so v nasprotju s postopkom, k i 
ga določa Ustava, ln svojo odloči
tev prepustil v presojo skupšč in i 
obč ine LJubl jana Siska, k i je usta
noviteljica podjetja. 

Skupšč ina obč ine Š iška - k o m i 
sija za proglod statutov je obrav
navala moj ukrep ln o tem Izdala 
tole od ločbo: 

1. Po t rd i se kot pravi lna odloč 
ba direktorja Farmacevtakokemi l 
skega kombinata, s katero se od 
laga Izvršitev »klopov, k i so b i l i 
sprejeti na 8. rednem zasedanju 
skupšč ine Parmacevtskokemijske 
ga k o m b i n a t « dne 8. oktobra 1963 
zaradi 

a) neupoš tevan ja določi l Usta-
ve S R S - « . 80, odstavek 3, k l 
do loča točen postopek za sprejem 
• r uia delovnih organtzaolj; 

b* u r a d i neouravnivanja pr ipo 

ročil občinske skupšč ine Ljubl ja 
na-Sišk.i v smislu dopisa o b č . 
skupščine Ljubl jana-Siška števi lka 
1/1-023-4/63 z dne T. oktobra 1963. 

2 Da pr i ponovnem razpravlja 
nju o vsebini statuta delovne or
ganizacije Farmacevtsko kemijske 
ga kombinata obravnavajo pr i -
stojni organi v tej delovni orga 
nlzaclj i tudi pripombe l n pripo
roči la , k i Jih je dala m e d o b č i n s k a 
komisi ja občinske skupšč ine Ljub
ljana Š iška i n Novo mesto za pre
gled statuta podjetja Farmis . ka
terega dokončn i , sprejem je b i ! 
odložen. 

Prot i temu sklepu je dopustna 
or l tožba na obč insko skupšč ine 
Ljubljana Šiška v roku 8 dn i po 
prejemu te odločbe, vložiti se pa 
mora p r i komis i j i za pregled sta
tutov delovnih organizacij obom 
ske skupšč ine Ljubl jana-Siška . 

V obrazloži tvi navedenih sklepov 
je omenjeno, da je obč inska ko
misi ja za pregled statutov delov-
nih organizacij po pregledu celot
nega spisa ugotovila, d a je b i l a 
odločitev direktorja Farmis na iz
vrši tev sklepov, k l so b i l i sprejeti 
na 8. rednem zasedanju skupšč ine 
Farmacevtsko kemijskega kombi 
nata pravilna v smislu zakonskih 
predpisov l n da Je b i lo zato te' 
odloči tvi pr i t rd i t i . Nadalje Je ko 
mis i ja za pregled statutov delov 
nih organizacij ugotovila, da je 
potrebno pr i nadaljnjem razprav
ljanju o statutu te delovne orga-
nlzacije nujno obravnavati tudi 
p r iporoč i la m e d o b č i n s k e komisijo 
Ljubljana Šiška in Novo me
sto I. s.: 

— Pristojnosti delavskega sveta 
podjetja naj bodo t akšno , da bo 
do omogoči le enotno vodenje ce 
lotnega podjetja. Zato Je potrebno 
spremeniti fonnulaoijo pristojno
sti in j o razš i r i t i z nokatormii 
postavkami, k i so predvidene za 

delavske svete tovarn, ker sodijo 
izkl jučno v pristojnost DS pod
jetja. 

— Direktor podjetja mora imeti 
možnos t , da izvaja enotno poli t i 
ko za oelotno podjetje, analogno 
pristojnostim DS podjetja, ne pa. 
kakor je po obs to ječem osnutku 
predvideno, ko je dejansko le d i 
rektor skupnih s lužb. 

— Ugotavljanje In delitev do 
h o l k a naj se vrš i na nivoju eko 
nomskih enot. P r i formiranju B E 
je treba upoš teva t i ekonotnsko-
tehnološko razvojne i n lokalne 
momente oziroma potrebe, venda: 
v interesu podjetja kot celote. 

— Organizacijo poslovanja pod 
jetja je potrebno postaviti tako, 
da ne bo nepotrebnega dupura 
nja s lužb oz. j i h je treba centra 
l iz i ra t i . P r i tem pa je potrebno 
gledati na funkcionalnost i n čim
bolj ceneno in raoionalno poslova 
r.je podjetja. 

— Statut mora omogoči t i nadalj 
nji razvoj l n specializacijo po 
E E , ustanovitev novih E E ter 
predvideti, kdo in v k a k š n e m od
nosu naj razpolaga z ustvarjenim 
dohodkom (na osnovi enotne eko 
nomske poli t ike podjetja delitev 
osebnih dohodkov v E E , p r i raz 
polaganju s skladi pa upoš teva t i 
rentabilnost l n ekonomičnos t vla
ganj). 

— Vsebino statuta Je potrebno 
prilagoditi navedenim s ta l i ščem 
Konkretno rešitev detajlov s pod
ročja organizacije, medsebojnih 
odnosov i n ekonomskega poslova 
nja podjetja ne navajamo, ker 
smatramo, da bodo organi pod 
Jetja na osnovi gornjih s tal išč lah
ko to sami uredi l i . 

O omenjenem sklepu komisije 
za pregled statutov delovnih or 
gonizactj so bi t i obveščeni samo 
upravni organi obratov, komis i ja 
za statut podjetja, skupšč ina pod 

Jetja ter obč inske skupšč ine Novo 
mesto i n Ljubljana Šiška. 

Sklepe omenjene komisije so 
obravnavale osnovne organizacija 
Z K obratov Lek i n K r k a , k i so 
sprejele sklep, da bodo upoš te 
vale pripombe obč inske komis i j« 
za pregled statutov. Dne 5. decem
bra 1963 so b i l i omenjeni sk lepi 
obravnavani na zasedanju skup-
sčme podjetja, k i je po dolgotraj
ni razpravi sprejela tale sklep: 

»S t a tu t a rna komis i ja p r i skup
ščini Farmisa skupaj s predstav
n ik i komisije za pregled statutov 
delovnih organizacij p r i obč insk i 
skupščini Ljubl jana-Siška obdela 
pripombe komisije za pregled sta
tutov, k i j i h je podala na skieipu 
št . 5'6-023-4-63 dne 26. novembra 
1963, tem pr ipombam pr imemo 
prilagodi določi la v sedanjem sta
tutu i n ga kot takega da v ponov
no razpravo. K o bo kolektiv da l 
svoje pripombe na ta popravljeni 
osnutek statuta ta ko se bodo o 
popravljenem osnutku statuta iz
jasni l i tudi organi upravljanja v 
podjetju, ga bo statutarna komis i 
ja p r i skupšč in i Farmisa na osnovi 
pripomb kolektiva i n organov de
lavskega samoupravljanja prilago
di la , poslala v obravnavo občin
sk i skupščin i i n nato v d o k o n č n i 
sprejem skupščin i podjet ja .« 

Tako je statutarna komisi ja i i -
delala nov osnutek statuta, k i je 
bi l obravnavan na zasedanju skup
ščine dne 9. apri la 1963. Omenjeni 
osnutek statuta je problem decen
tralizacije rešil na ta nač in , da 
je zagotovil posameznim tovarnam 
vse organe upravljanja (DS, U O 
tn direktorja tovarne), da je to
varnam kot ekonomskim enotam 
zagotovil ugotavljanje in delitev 
dohodka in čis tega dohodka, raz
polaganje z lastnimi osnovnimi 

(Nadaljevanje na 4. strani) 
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Da nam bi zemlja več dajala! 
Zadnja seja občinskega odbora SZDL v Kočevju je bila namenjena samo 
kmetijskim in gozdarskim vprašanjem - Skrb za ostarele kmete mora postati 
dolžnost celotne d r u ž b e , ne pa le občine in prizadetih delovnih organizacij 

V nekaj letih bo v kočev
ski občini zavzel problem o-
starelih kmetov že precejšen 
obseg. Po dosedanjih anali
zah bo namreč v naslednjih 
dveh, treh letih okrog pet
deset družin potrebnih pre-1 
živnin, skupno število upra
vičencev do preživnin pa 
bo 70 do 80! O načelih dode
ljevanja preživnine smo pred 
nedavnim že pisali, naj po
novimo le toliko, da bo lah
ko dobil preživnino tisti 
kmečki proizvajalec,, ki bo 
star najmanj 65 let (ženska 
60), ki mu bo kmetijstvo 
edini vir preživljanja in k i 
bo zemljo oddal družbi (go
spodarski organizaciji). 

O preživninah so razprav
ljali že odborniki ObS na za

dnji seji, ker pa je nastalo 
vprašanje prispevanja sred
stev v sklad za preživnine, 
so sklenili sprejeti odlok o 
preživninah šele z novim pro
računskim letom, ko bodo 
lažje s proračunom zagoto
vili sredstva. 

Po dosedanjih cenitvah bi 
dobili okrog 400 hektarov ob
delovalne zemlje in 180 ha 
gozdov, na leto pa bi potre
bovali za preživnine okrog 10 
milijonov dinarjev. Na ple
numu občin, odbora SZDL 
Kočevje, k i je bil 2. julija in 
so se ga udeležili tudi kme
tijski in gozdarski strokov
njaki, so ostro postavili 
vprašanje, če so občina in 
prizadete gospodarske orga
nizacije (KGP, Snežnik) res 

edini dolžni' skrbeti za pre
živnine in prispevati sred-
stva,ali je to tudi stvar širše 
družbene skupnosti (ugod
nejša delitev sredstev med 

KOČEVSKE 
NOVICE 

občino, republiko in zvezo), 
posebno še, so tudi pouda
ri l i na plenumu, ker imamo 
v več kot 90 odstotkih pri
merov, ko govorimo o pre
živnini, opravka z nekdanji
mi borci in udeleženci NOB. 
O problemih kmetov — 
udeležencev revolucije se se
daj razpravlja tudi v naj

širših forumih in prav s te 
plati je jasno, da reševanje 
njihovih problemov (v na
šem primeru reševanje pro
blemov ostarelih in onemo
glih kmetov) ni le stvar ob
čine. 

Ce stvari ne bodo drugače 
urejene, bo morala občina 
zagotoviti v skladu za pre
živnine večino sredstev, ker 
bodo sredstva kmetijskih or
ganizacij za prevzeto zemljo 
minimalna. Za gozdove bodo 
po sedanjih predvidevanjih 
prispevale gospodarske orga
nizacije višino desetletnega 
etata, za obdelovalne površi
ne pa triletni katastrski do
nos; to pa bo le malenkost, 
ker je le malo zemljišč, pri

mernih za družbeno proiz
vodnjo. 

Nadalje so na plenumu, 
ki je bil posvečen izključno 
kmetijski in gozdarski pro
blematiki, govorili tudi o po
teku kooperacije v kmetij-., 
stvu in gozdarstvu. Predvsem 
so poudarili, da je smisel 
kooperacije v povečanju tr
žne proizvodnje v zasebnem 
sektorju in povečanju pro
duktivnosti nasploh, se pra
vi, da kooperacija ni le po
godba, pač pa predvsem skrb 
kmetijske organizacije za 
napredek in povečanje pro
izvodnosti v kmetijstvu. To 
bi moralo biti tudi merilo 
za uspeh kmetijskih organi
zacij pri podružbijanju pro
izvodnje in ne število skle
njenih pogodb. Prav to delo 
pa zahteva v kočevski obči
ni neprimerno trše delo in 
večje napore, kakor kjerkoli 
drugje (slaba zemlja, majh

na naseljenost, stari ljudje 
na vaseh). Se hitrejši raz
voj kooperacije zavirajo tu
di neekonomske tržne cena 
(uspeli so v tem, da raste 
stalež goveda), neurejeno 
kreditiranje kmečkih proiz
vajalcev npr. pri nakupu 
kmetijskih strojev itd. In 
pa, seveda, predvsem to, da 
je še vedno močno zakore
ninjena miselnost, da, »če 
podpišem pogodbo, ne bom 
več gospodar!« Take misel
nosti pa ne bo moč izkore
niniti samo na sestankih s 
proizvajalci, pač pa s stal
nim, živim stikom s posame
zniki. Opozorili so tudi na 
to, da se odkupne cene lesa 
že več let niso spremenile, 
tako da dobi kmet v primer
javi z vedno višjimi cenami 
drugih artiklov vedno manj 
in se prodaja lesa čestokrat 
obrača prek Kolpe na Hrvat
sko. Prav to pa začetne uspe
he, ki so v dragarskem kon
cu precejšnji, kaj lahko za
vre. F. GEIVEC 

R I B N I Š K A IN K O Č E V S K A OBClN A Z A LETOŠNJI P R A Z N I K B O R C A 

»Največje darilo - elektrika!« 
»K večni straži smo se 

zbrali in legli smo med 
tvoje korenine, še mrtvi 
bomo varovali svobodo 
naše domovine. — Sedem
najstim borcem 3. bata
ljona I X . SNOTJ brigade 
XVII I I . divizije. NOV in 
PO, padlim v tem kraju 
25. marca 1944.« 

Te besede , vklesane v veli
ko skalo z Belih sten v Veli
ki gori, bodo prebivalce Ma-
koš m vsakogar, ki ga bo pot 
zanesla v oddaljeni zaselek na 
robu dolenjevaškega polja, še 
dolgo spominjale na letošnji 
dan borcev, na našo osvobo
dilne borbo in veliko prelite 
krv:, iz katere je zrasla svo-
boia. Predvsem pa se bodo 
vtisnila v spomin domačinom, 
saj jim je letošnji 4. julij pri
nesel elektriko. »Elektrika,« 
so vzradoščeni pripovedovali 
Dejakovi, Starčevi in Gorni
kov:. » j e največjo darilo, k i 
smo si ga želeli, pričakovali 
-n dr.caliali. Se tako lepe be
sede ne bi mogle izraziti naše 
hvaležnosti in sreče . ..« 

Tik pred praznikom, v petek, Je 
bilo pri Gorn ikovih veselo kot še 
nikdar, skoro bolj kot na poroč
ni zabavi. VaSčanl so v znak hva
ležnosti gostili e lek t r iča r je , k i so 
zakl juči l i delo. E n i kot drugi so 
b i l i razigrani: e lekt r ičar j l zato, ker 
so napeljali elektriko v vas v re
kordnem času ter morda tudi ta
to, ker je s tem dobila luč zadnja 
vas v r ibn išk i občini , vascani pa 
preprosto zato, ker so doblU luč , 
zaigral j i m Je radio ;n pa, no, to
l iko sveta so Je nabralo pr: n j ih , 
kot Je zlepa ne. Seveda n i manj
kalo pripovedi iz dni na še revo
lucije pripovedi o boju in trplje
n j " , o vsem, kar so naš i ljudje 
moral i prestati doma, v gozdovih 
zaporih in t abor i šč ih . V Starčevi 
je spe' oživela pesem, k i so jo 
nekoo prepevala zapornice v 
l jubljanskih zaporih: pesem o te-
nal: ujetnicah iz vseh krajev Slo
venije, k i jo Je napisala pisate
lj ica Malenškova. Medtem so M 
razposajenim e l ek t r i ča r i em zresnl-

Z a sta r e,,a Dejaka iz Ma-
ko.š pravijo, ela je samo
tarski, vijse capti č lovek, 
Vs> pa, ki so imeli priliko 
govoriti z njim to nede
ljo, menijo drugače. Spo
znali so ga kol izredno 
»govornega, prijetnega 
človeka. Vsakomur je rad 
^Zlagal, kako je bilo pri 
njih med vojno, kako se
daj ž ive pri njih in pa 
seveda o tem, kako so po
tekale priprave na pro
slavo. TeKa, kar je vas 
dobila s tem dnem, pa 
kar ne more prehvalili. 

1: obrazi in zavzeto so Jo poslu
šali . 

Praznovanje v Makošah , vasici , 
kjer je pred dobr imi dvajsetimi 
leti padlo sedemnajst borcev 3. ba
taljona 9. brigade, b i lb 16 ranje
nih , nad 60 pa ujetih, sta pripra
vi la obč inska odbora Z B lz R ib 
nice i n Kočevja . 2e v soboto so 
prišlo v Makoše patrole pripadni
kov p r edvo ja ške i z obeh obč in , 
garnizona iz Ribnice i n organizacij 
Z B i n Z R O P . Posebno veselo in 
t ova r i ško je b i lo zvečer ob ta
bornem ognju, ko je vsenaokrog 
šepeta l gozd, s ta re jš i tovar iš i pa 
so mla j š im pripovedovali dogod
ke iz N O B Oge , j , okrog katere
ga so sedeli, pa je r isal dolge 
senej po dol in i . . . 

Za l sta dež ponoči i n k is lo vre
me v nedeljo prepreč i la izvedbo 

UESETO 
proslave v takem obsegu, kot Je 
bilo predvideno. K l j u b temu pa 
se Je v nedeljo dopoldne zbralo 
v M a k o š a h več sto prebivalcev iz 
obeh obč in ter i z drugih krajev 
in preživel ih č lanov devete briga
de. K o je »uradno« zasvetila elek
t r i čna luč, je s tar i Dejak (Jergec) 
zaneseno strmel v žarn ico i n utr-

: ganljivo solzo, prav tako pa 
verjetno tudi ostali prebivalci . 

Na slavnostnem zborovanju je 
spregovori: o poteh i n bojih 9. bri
gade njen nekdanji č lan Tone Staj-
dohar iz Ljubljane, k i Je tudi od
k r i l spominsko obeležje ter ga iz
ročil v varstvo organizaciji Z B Do
lenja vas. P r i programu so sode
lovali Se recitatorjl , rudarska 

godba iz Kočevja l n R ibmšk i ok
tet. 

V anale tradicij NOB smo 
tako spet zapisali nov dogo
dek, prijetno, tovariško sreča
nje bivših borcev, in ozna-
menovali še en kraj, kjer se 
je kovala naša svoboda, nov 
čas. Za Makoše in njene pre
bivalce pa letošnji 4. julij ne 
bo le navaden praznik, posve
čen naši revoluciji, pač pa ne
kaj več; za vedno jim bo 
ostal' v spominu dobesedno 
kot dan svetlobe, saj j im je 
prav tedaj prvič posvetila 
električna luč. »Nikdar ali pa 
vsaj še dolgo ne bi imeli lu
či,« so pripovedovali, »ko bi 
ne bilo tega praznika. To je 
za nas veliko; ne le prizna
nje za vse, kar je naša mala 
vasica dala v vojni, pač pa tu
di dokaz, da se je skupnost 
spemnila tudi -^ga v gozdove 
umsknjenega kraja . •« Se 
več, ta dan, to lahko trdimo, 
se je svet obrnil k vasici, pri
šel vanjo, obiskal njene ljudi 
in so z njimi po veselil, pre
prosto, toda prisrčno. In 
električne žice. ki skozi zasek 
kazijo naravnost proti Lipov
cu, kažejo in vodijo simbolič
no tudi dalj, k nam vsem . . . 

F. GRIVEC 

Matični urad Kočevje 
V času od S. juni ja do 3. Julija 

so rodile: Mar i j a Blaževlč iz K o 
čevske Reke — Branko , Mar i j a Je-
šelnik iz Mlake — Ludv ika , M a 
r i ja Vargek iz L ivo lda — Antona, 
Marjana Bule i ič iz 2el jn — Ves
no, Mar i j a Vidič iz Kočevja — M i 
rana, Ivana Mezerko iz Salke va
si — dečka in deklico, F ranč i ška 
Hudorov ič iz Zeljn — Bogdana. 

V Ljubl jani so rodile: Zdenka 
Lezar iz Kočevja — Zdenko, Ma
r i j a Račk i iz Mahovnika — Ber
nard ko, Adela Gregor ič iz Kočev
ja — Romana, Ana Adamič lz Ko
čevja — Jano, Mar t ina Dernulc iz 
Pake — Terezijo, S lavka Drobn ič 
iz Kočevja — Suzano, Mar i j a Gor 
Jane lz Kočevja — dečka , Ivana 
H v a l a lz Kočevja — Aleša, Ljud
m i l a Leskovšek iz Kočevja — Kar
men, Mar i j a Mar inšek iz Kočevja 
— T o m a ž a , Pavla M a v r i n lz Ko
čevja — Rajka, F r anč i ška M r v a r ts 
Slovenske vasi — Mojco , Pavla 
Nared iz Kočevja — Andreja. Ana 
PodržaJ iz Kočevja — Mihaela , 
Mar i j a Radosavl jevič lz Kočevja 
— Bernardo. 
— Roberta, Terezija Zaje lz Zeljn 

Poročil i so se: Stanislav sa l ika , 
delavec lz Cvlslerjev, in Katar ina 

I-ajter, delavka lz Kočevja : Mat i ja 
Turk , delavec iz Visejca, l n Ama 
l i j a Meglen iz Ceteža; Jote Skuf-
ca, delavec, in F ranč i ška Hočevar , 
gospodinja, oba s Poloma; Roman 
Lovšin, k l jučavničar lz Ribnice, ln 
Kr i s t ina Dolšak, delavka iz K o b 
larjev. 

V Ljubl jani s la se poroči la Franc 
Vodopivec lz Ljubljane in Alojzi ja 
Rejov iz Kočevja . 

U m r l i so: Franc Nose, kmetoval 
lec i z Kolenče vasi, 75 let; Anton 
Bencina, upokojenec iz L ivo lda , 
62 let; Lovrenci] V i d r i n , upokoje
nec iz Pod tabora, 76 let; Rudolf 
Ruparo ič . trgovski vajenec iz K o 
čevja . 16 let; Jote Somrak, u p o k o 
jenec iz Stare cerkve, 74 let; » 
Ljubljani Je umr la Tatjana Teka-
vec, otrok lz Kočevja , star 6 me
secev. 

Matični urad Koslel 
Porok in smrt i v Juniju ni b i lo . 

— Rodi la Je Ivanka U r h Iz Sapni
ka — Alojz i ja . 

Matični urad Ribnica 
Junija sta rod i l i : F r anč i ška Zore 

lz Brez — Marjana, Alb ina Ambro-
t l č lz V e l . Poljan — Janeza. — 
Poročil i M se: Jože s i le , kmet iz 
Jurjevice, In Mar i j a Lovšin, po 
ljedelka lz Brež; Janez K l j u n , te
sar lz N e m š k e vasi, l n Neža Tan 
ko. poljedelka Iz Gorice vasi: Ja
než Si le . poljedelec iz Brež, In 
M a r i j a Andoljšek. poljedelka tz 
Jurjevice - Smr t i nI b i lo . 

Matični urad L o š k i potok 
Junija sta doma rod i l i : Alblr .a 

Turk o Hr iba - deklico in M a r i 
Ja Anzeljc Iz Malega Loga — deč
ka . — Poroči l i so se: Alojzi j Ve 
sel. delavec Iz Travnika , in Pavla 
Košmr l J . delavka lz Bogove vasi; 
Janez Mate, k l jučavničar Ir. H r o -
vuče, in Amal i ja Knavs , delavka 
iz Travnika — U m r l a sta: Anton 
Kord l š . kmetovalec lz Sagove va
s i , 72 let. In Mar i j a Debeljak, 
už t tkar lca iz segove vasi, 79 let. 

-^.»omenit, . . l i akošah 

TE DNI 
V KOČEVJU 

• »No, vendarle!« so si m i s l i l i 
šoferji , ko so prejšnj i teden opa
z i l i , da cestni delavci krpajo »ra
ne« na asfaltni cesti med Kočev
jem in Staro cerkvijo. K e r Je po
z imi cesta na nekaterih del ih 
skipela, so jo spomladi razkopali , 
nasuli v jame novo kamenje, šel« 
sedaj pa so razkopana mesta do
končno prekr i l i z asfaltom. 

• Kaže , da so za kočevsko t rž 
nico le našl i pravo reš i tev. Po se
danjih predvidevanjih j i bodo p r i -
zidali še en tak pavil jon in z ne
katerimi preureditvami v njej 
uredi l i moderno, napol samopo
s t režno trgovino mesa. S tem bo
do združil i vse sedanje mesarije. 
K e r pa investicija zahteva precej 
sredstev, mesarija .letos še. ne bo 
urejena. 

• Nedavno se je na Kolodvor
sk i v Kočevju, kjer zavije cesta 
proti Tekst i lan i , pojavila lepa re
klamna tabla tekstilne tovarne. N a 
melapan plošči Je natisnjen vel ik 
rjav medved z balo blaga (emblem 
tovarne) i n napis Tekstilana, to
varna sukna. Kočevje . T a H a n i le> 
okusen kaž ipot k tovarni , ampak 

Vinomerski piknik - praznik izseljencev 
(Nadaljevanje s 1. strani) 

staro in novo domovino na
ših rojakov še okrepili sinovi 
in ivnuki naših izseljencev, 
katere je povabila, naj še in 
še prihajajo med nas in pri
peljejo s seboj še več vrstni
kov. — Za njo je zboiovanje 
izseljencev pozdravil v imenu 
glavnega odbora SZDL Slove
nije njegov podpredsednik 
France Kimovec-2iga, ki je 
med drugim dejal, da so ro
jaki most med prijateljstvom 
naše domovine z drugimi mi
roljubnimi deželami sveta. 
V i ste, jim je med drugim 
dejal, sestavni del najnapred
nejših sil v svoji domovini, 
ki želijo mir in enakoprav
no sodelovanje z drugimi dr 
žavami sveta. Tudi tovariš K i -
movec Je zaželel rojakom pri
jetno bivanje v starem kraju. 

V imenu izseljencev so pik
nik in rojake pozdravile Sil-
vija Niksič za Hrvatsko brat
sko zajednico, v imenu Prog
resivnih Slovenk Amerike je 
govorila Josi Zakrajšek in za 
Slovensko narodno podporno 
jednoto Tončka Urbane. Vse 
so se prisrčno zahvalile Slo
venski izseljenski matici za 

organizacijo piknika, domači
nom in Metliki ter vsem belo
kranjskim ljudem pa za pri
srčno gostoljubnost in topel 
sprejem. 
Po pozdravnih govorih se je 

začel spored na dvorišču vino-
merskega gostišča. V nastopu 
»Bela krajina v besedi, pesmi 
in plesu« so nastopili Metliča-
ni in prikazali zgodovino, raz
voj in napredek deželice med 
Kolpo in Gorjanci. Ljudje so 
>e nasmejali s-arim Belokranj
skim zbadljivkam, vmes pa so 

M E T L I Š K I 
T E D N I K 

igrali tamburaši, plesali čla
ni metliške folklorne skupine 
v belih narodnih nošah, pel: 
pa so člani metliškega pevske
ga zbora pod vodstvom pevo-
vodje Viktorja Sviglja. Izred
no požrtvovalni so bili seve
da tudi metliški mlađi tambu
raši, ki jih uči in vodi tov. 
Mihelčič, saj so vztrajali na 
soncu ves čas prireditve. Le 

ta s« je žal zaradi pomanjka
nja toka začela z daljšo za
mudo. No, tuđi to ni moglo 
zatemniti dobre volje rojakov, 
gostov in domačinov, k i so 
se nato na Vinomeru prijetno 
zabavali pozno v noč. Za do
bro voljo je poskrbel še an
sambel »Zadovoljnih Kranj
cev«, staro in mlado pa se ja 
vrtelo na plesišču, kjer so 
posebno užigali polke in valč
ke — plese naših mater in 
očetov, k i so nekoč pred deset
letji s solzami v očeh zapu
ščali domovino in odhajali na 
tuje. Lepo vreme je bilo kot 
naročeno, dobrih jedi in pija
če pa tudi ni manjkalo. 

Organizatorjem piknika T 
Metliki je treba izreči prizna
nje za obsežno delo, k i ga j a 
terjalo tako srečanje. Slavo
loki z napisi »Nasvidenje!« bo
do prav gotovo tudi v prihod
nje privabili po obnovljeni, 
asfaltni cesti čez Gorjance v 
Metliko, Črnomelj, Vinico in 
druge belokranjske kraje ved
no več naših dragih rojakov, 
katerim so vrata v domovino 
odprta noč in dan. Letošnji 
piknik jih je o tem znova pre
pričal! 

Tri kratke iz Metlike 
% O krajevni skupnosti v 

Metliki še ni nič slišati. Na 
zborih občanov so že pred 
meseci razpravljali o tem, 
aH naj bi imeli v občini 2 
ali 3 krajevne skupnosti, 
zdaj pa še ene nimajo. Na 
občini pravijo, da so jim do
slej priprave za veliki izse
ljenski piknik vzele preveč 
časa in da se bodo takoj 
po končanem prazniku po
svetili krajevni skupnosti ter 
imenovali vsaj Iniciativni od
bor za njeno ustanovitev. 

0 Metliško kopališče je 
na zelo lepem kraju, razoča
ra pa vsakogar, kdor ga od 
blizu pogleda. Kabine se ko
maj še drže pokonci, dohod 
do vode pa je silno slab za

radi slabih stopnic. Ali ne bi 
kazalo vsaj popraviti nekaj 
malenkosti na kopališču, če 
ga že ne povsem preurediti, 
ko je v mestu lep hotel, na
menjen turistom, K.ie se bo
do pa kopali? 

0 V prodajalni podjetju 
Mercator v Metliki imajo 
nekaj prav lepih konfekcijskih 
modelov, posebno ženskih 
poletnih oblek, ki so jih do
bili lz Nove Gorice. Izbira 
res nI velika, vendar je to, 
kar imajo, lepo, praktično 
in poceni, v tej trgovini pro
dajajo tudi halje in bluze do
mačega podjetja »Komet« ter 
Izdelke »Beti«, po katerih Je 
precejšnje povpraševanje. 

Takole so uspešno prodajali spominke na izseljen
skem pikniku na Vinomeru: preslice, cekarčki , 
prtički in leseni grbi, miniaturne čutarice in pisa

nice — vse je šlo dobro v promet 



VTISI S POTI P O ITALIJI 

OD BOLOENE 
DO SORENTA 
V prv i polovici juni ja je skupina diplomantov 

Visoke šole za pol i t ične vede iz Ljubljane vrn i la 
obisk s luša te l j em par t i jskih šol italijanske komu-

_n i s t l čne partije. K e r je b i l enajstdnevni obisk po in 
zanimivih s r ečan j s preprost imi i ta l i janskimi de
lavci i n kmeti , bodo vt is i enega izmed udeležencev 
zanimivega popotovanja gotovo zanimali tudi bral
ce našega lista. Zlast i se nam zde vredni zanima
nja opisi s rečan j z i ta l i janskimi kmeti — zadruž
niki. 

Opolnoči smo odpotovali iz Ljubljane, zgodaj zju
traj smo že bili v Trstu, kjer pa nismo doživeli nič 
posebnega. V Benetkah je stal vlak komaj toliko časa, 
da smo lahko pohiteli na stopnice pred postajnim po
slopjem in tako uzrli vsaj košček tega italijanskega 
bisera. Nato smo nadaljevali utrudljivo vožnjo proti 
Bologni. Bil je vroč dan. Će smo si hoteli vsaj za silo 
pogasiti žejo, smo morali načeti svojo skromno zalo
go deviz. Kot pristni Kranjci smo se kajpak odločili 
za vino. Začudeni smo ugotovili, da je v Italiji vino 
cenejše kot kisla voda. Za polno dvolitrsko pletenko 
smo plačali 500 lir. 

V Bologni, polmilijonskem mestu v pokrajini 
Emilija, so nas gostoljubno sprejeli gostitelji. Z avto
busom smo se odpeljali do vznožja hriba, na katerem 
stoji novo poslopje Inštituta komunist ične partije. 
Prišli smo ravno k obedu. Potem smo si s platoja 
pred poslopjem ogledovali mesto, na katerega se je 
od tam nudil prekrasen razgled. Spodaj smo zagledali 
velik stadion, ki se nam je zdel, kakor da bi ga imeli 
na dlani. Čeprav je manjkalo do pričetka prvenstvene 
nogometne tekme Bologna : Inter, za katero je vla
dalo izredno zanimanje po vsej Italiji, še nekaj ur, so 
se na stadionu že zbirali prvi strastni ljubitelji nogo
meta. Poslopja so bila okrašena s klubskimi zastava
mi. Vse mesto je stiskalo pesti za zmago svojega 
kluba. 

Obisk v p a r t i z a n s k e m mestecu 
Nekateri iz skupine so že delali načrte, kako bi 

prišli do vstopnic za ogled nogometne tekme. Drugi, 
ki smo bili preveč utrujeni, smo si želeli v spalnice. 
Tedaj pa so nam gostitelji sporočili, da je na progra
mu obisk znanega partizanskega mesteca Marzabotto. 
Spet je bilo treba kreniti na pot. V Marzabottu smo 
se ustavili pred cerkvijo, za katero pa še nismo vedeli, 
da hrani spomin na tako strašen dogodek. Predstav
niki občine so nas prisrčno pozdravili in nas povabili 
v občinsko hišo, kjer so nas v sejni sobi, okrašeni z 
zastavo mesta, seznanili z zgodovino svojega mesteca. 
Pripoved je vzbudila v nas spoštovanje do mesta, in 
ni nam bilo žal, da smo bili prikrajšani za počitek. 

- Marzabotto šteje okrog 4000 prebivalcev, pred
vsem majhnih kmetov in kmetijskih delavcev, obrt
nikov in malih trgovcev. Pravih delavcev je tod zelo 
malo. Vseeno imajo najmočnejš i vpliv komunisti. 
Le-1 i imajo večino v občinski skupščini že vseskozi po 
vojni. Tudi župan je komunist. Ljudje imajo zaupanje 
v komuniste, ker se edini zares dosledno borijo proti 
oblasti monopolov, katerih pritiska ne čutijo le delav
ci, temveč tudi mali kmetje, obrtniki in mali trgovci. 
Vpliv komunistov pa je pogojen tudi s tradicijo. Pred 
nastopom fašizma leta 1922 so imeli v Marzabottu so
cialističnega župana. Po kapitulaciji septembra 1943 
so prebivalci tega mesteca dokazali, da v njih ni za
mrla napredna zavest, čeprav jo je dušil fašizem nad 
20 let. V bližini Marzabotta je bila ustanovljena parti
zanska brigada »Rdeča zvezda«, ki je ovirala trans
port nemških čet na cesti Bologna—Firenze. 

Nemci, ki jim je bilo veliko do tega, da bi bil 
promet po tako važni cesti neoviran, so začeli ofen
zivo proti partizanskim enotam. Od prebivalcev Mar
zabotta so zahtevali, da izdajo »bandite«. Ker tega 
niso storili — kako pa naj bi izdajali svoje očete, 
može in sinove! — so uprizorili Nemci strašen pomor, 
V katerem je izgubilo življenje 1830 ljudi, v glavnem 
žensk, starčkov in otrok, med njimi tudi nekaj me
secev starih dojenčkov. Tiste, ki so se zaradi strelja
nja zatekli v cerkev, so postrelili z mitraljezi. Spo
min na ta strašni dogodek predstavlja grobnica pod 
cerkvijo. Zamisel za gradnjo grobnice je zrasla iz ve
likega spoštovanja do žrtev, čeprav ni nikjer zapisano, 
se obiskovalcu zdi, da sliši, kako odmeva sredi m,li
mon i : Postoj, popotnik, poglej, kaj je tukaj storila 
zver v človeški podobi! Zamisli se nad tem! Stori vse, 
da nedolžnim ne bi bilo treba več umirati uradi div
janja človeške beštije! 

_ Pritrdili smo županu, ki je v pozdravnem govoru 
dejal, da nas druži marsikaj skupnega. Prosil nas je, 
da sporočimo Kragujevčanom, ki so med vojno do
živeli podobno usodo, da bi prebivalci Marzabotta 
radi navezali z njimi trajnejše stike. Tako sodelova
nje je potrebno. S skupnimi močmi si moramo pri
zadevati, da bi preprečili vsak najmanjši poskus po
novnega oživljanja fašizma. 

Razgovor z z a d r u ž n i k i 
Naslednjega dne nas j«- sprejel sekretar komuni

stične federacije v Bologni. Povedal nam je, da se je 
nedavno mudila pri njih delegacija Zagreba, mesta, 
s katerim je sklenila Bologna pobratimstvo. Pomenek 
s sekretarjem se je dotaknil tudi občinske politike. 
V občinski skupščini, ki šteje (10 svetnikov, imajo ko
munisti 28 mest. Večino tvorijo skupaj s socialisti, s 
katerimi prav uspešno sodelujejo. Posebnost levičar-' 
ske uprave je v pritegovanju občanov k reševanju 
vsakodnevnih problemov. Izdelali so tudi urbanistič
ni načrt, s katerim nameravajo razlastili, ko bo spre
jet ustrezni državni zakon, lastnike gradbenih parcel. 

(Nadaljevanje sledi.) 

N O Č N A A K C I J A V T E D N U P O Ž A R N E V A R N O S T I 

„Glavno je, da imam naviti ure!" 
V tednu požarne varnosti 

— v noči od petka na soboto 
predzadnji teden — je po
sebna tričlanska komisija iz
vedla v Kočevju svojevretno 
akcijo. Ponoči so obiskali se
dem podjetij in pregledali, 
kako je kaj s požarno var
nostjo, kaj bi se zgodilo v 
primeru požara itd. Pregle
dali so Agroservis KGP, In-

les tobrat Kočevje), Teksti-
lano, Melamin, Opremo, 
Itas in Inkop. Splošna ugo
tovitev bi bila, da je druž
bena imovina pred požari in 
tatovi zelo s l a b o z a v a 
r o v a n a ! Kjerkoli so po
skusili (Inles in Itas), so 
lahko brez težav prišli čez 
ograjo v tovarno, ne da bi 
jih pri tem kdo motil. Ple
zanje čez ograjo je fotore
porter lahko celo slikal s tle-
šem, kar tudi ni nikogar mo
tilo. 

Kako je bilo med akcijo? 
0 V Agroservisu KGP so 

videli parolo, na kateri piše, 
da ni dovoljeno kaditi na de
lovnem mestu, pod njo pa 
nekaj cigaretnih ogorkov 
Nočni čuvaj ne zna ravnati 
z gasilsko napravo (prav ta
ko tudi nočni čuvaji dru
god!), v enem delu delavnice 
pa so opazili kljub načelu, 
da morajo biti delovni pro
stori po končanem delu po
spravljeni, velik nered (plo
čevinaste škatle itd.). 

0 V obrat Inlesa je eden 
brez težav splezal čez ogra
jo in nekje zažgati dimno 
bombo, pa ničesar nista opa
zila ne dežurni čuvaj ne de
žurni gasilec. V mizarskem 
oddelku imajo protipožarna 
vrata, k i morajo biti po kon

čanem delu zaprta, tedaj, sre
di noči, pa so mla odprta na 
steza j . »Glavna nadoga gasil
ca;« je menil čuvaj, »je, da 
so ure v redu navite!« Za
radi tega verjetno tiidi ni 
mogel opaziti navideznega 
požara za delavnico. Navija
nje ur so v Tekstilani odpra
vili, čuvaj pa je povedal, da 
se je v šoli sicer učil, kako 

se ravna z gasilnimi napra
vami, v praksi pa t»ga ne 
zna. 

9 Precejšen nered so pu
stili po opravljenem delu v 
nekaterih prostorih v Opre
mi. Komisija je opazila v 
mizarskem oddelku dva kupa 
odpadnega materiala, hidrant 

Hn gasilni aparat pa sta bila 
založena, tako da bi v ne
varnost^ težko prišli do njih. 
Založena sta bila tudi vhod 
v gornje prostore in dohod 
do glavne električne stikalne 
p!ošče, za katero čuvaj niti 
ni imel ključa. Po vseh od
delkih so opazili po tleh ve
liko cigaretnih ogorkov. 

0 Pri starem delu kemič
ne tovarne Melamin je eden 
spet zažgal dimno bombo, 
čuvaj pa je. potem ko so 
mu pokazali dim, menil, da 
se kadi para. Na požar spleh 
ni pomislil, v mizarski delav
nici tovarne je bil pod tabio 
»Nered je vzrok mnogih ne
sreč« največji nered; po kon
čanem delu sta ostala dva 
stroja vklopljena, v novem 
delu tovarne pa pri več hi -
drantih ni bilo cevi, nekatere 
pa so bile zakrpane s cunja
mi in polivinilom. Tam, kjer 
so lahko vnetljive tekočine, 
je bil kup odpadnega papirja. 
% Tudi v Itas so prišli 

čez ograjo, zažgali pri leseni 
lopi dimno bombo, se malo 
posprehodili in potem sto
pili do čuvaja. Zaprosili so 
ga, naj jim da propustnico 
za odhod. Niti se ni veliko 
začudil; »požara« za lopo ni 
opazil, čuvaj tudi ni poučen, 
kako je treba ravnati z gasil
nimi aparati. Tega ne zna 
tudi čuvaj v Inkopu. 

. Kakor vidimo, je ko
misija prišla do nič kaj raz
veseljivih ugotovitev, čeprav 
se je stanje v primerjavi s 
prejšnjimi leti precej izbolj
šalo. Predvsem so ugotovili, 
da so čuvaji v glavnem sta
r i ljudje ali invalidi — ho-
norarci, k i pa j ih delovni ko
lektivi za njihovo vsekakor 
precej odgovorno delovno 

mesto premalo ali nič ne iz
obražujejo. Najmanj, kar bi 
morali storiti, je to, da bi 
jih poučili, kako je treba v 
primeru požara ravnati z ga 
silnimi aparati. In potem to, 
da so lahko za ograjo tovar
ne prišli nemoteno, ne da 
bi jih kod opazil! Kaj sploh 
kdaj kdo kontrolira delo 
nočnih čuvajev? Kakor vidi
mo, je glavno delo nočnih 
čuvajev in dežurnih gasilcev 
skrb, da se ure ne iztečejo, 
saj je povedal neki čuvaj, 
da je njegova glavna dol
žnost to, da ima vedno v re
du navite ure, sicer disci
plinska kazen. 

Toda — so ure res vse?!-
France Grivec 

(Fotografije: Jože Prime) 

Nered po končanem delu v tapetn i škem oddelku O P R E M E 

Takole so pustili delavnico po končanem delu 
v Agroservisu, last K G P 

cooo<xx>oocx»oooooooooocco^^ 

Novo moskovsko letališče 
Dc«nodedo\o, novo moskov

sko letališče, ki ga še gradi
jo, je te dni sprejelo prve 
potnike: reaktivno potniško 
letalo Tupoltfev 104 je pole
telo z ene od letaliških stez 
proti Sverdlovsku. 

45 kilometrov od Moskve 
oddaljeno letališče Domotie-
dovo bodo uradno odprl: pro
ti kancu letošnjega leta. Nje
gova kapaciteta bo enako ka-

Da ne bo z a m e r e ! 
25. junija smo v / poročilu 

o izžrebanih številkah naših 
naročnikov v uvodu zapisali, 
da tovariš Franc Plevnik iz 
Smihela 84 pri Novem mestu 
ni prišel k žrebanju, čeprav 
smo ga pismeno povabili v 
komisijo, kd je žrebanje vo
dila. Tovariš Plevnik nam je 
medtem sporočil, da letos 
pozimi v upravi našega lista 
ni podvomil o noSih vsako
letnih nagradnih žrebanjih, 
ker Dolenjskega lista nima 
naročenega zaradi nagrad. V 
upravi liste so torej njegovo 
ime zamenjali z nekim dru
gim naročnikom iz Smihela. 
Tovarišu Plevniku se zaradi 
tega opravičujemo. 

Muli oglasi v d o m a č e m 
listu: zanesljiv uspeli! 

paciteti obeh obstoječih mo
skovskih letališč — Vnukova 
in SeremUejeva. Kot poroča 
sovjetska revijo Crvjtaa trn-

so graditelji letali«* 
obe glavni letališki stezi »pre
računali za pristajanje in vzle
tam je letal, katerih ustvarjal
ca se še niso rodili«. 

Eno velikih prednosti no
vega moskovskega letališča 
bo v tem. da bodo potniki lah
ko prispeli do letal po pod
zemskih galerijah. Ob koncu 
podzemskih galerij bodo te
koče stopnice, na katerih » 
bodo potniki pripeljali do le
tali. 

Letališč« Domodedovo bo 
povezano z Moskivo z avto 
cesto, električno želeanilco J" 
enotirno visečo železnico. 

10 k i l o g r a m o v t e ž a k 
n o v o r o j e n č e k 

Zdravniki in sestre na p°" 
rodniskem oddelku bolnišni
ce v Copertinu blizu Italijan-
•kega mesta Lecce\ so bili 
pred dnevi priče nenavadne
ga poroda: 42 letnn Maria RO" 
salla Rizzello Je rodila 9 ki
logramov in 780 gramov tež
ko deklico. Otrok in porodnJ-
cn, ki Je muti že štirih otrok, 
se Izvrstno počutita. 

S cunjami i n p o l i v i n i l o m zakrpane gasilske cevi , 
poleg n j ih sod z v n e t l j i v i m i t e k o č i n a m i (v novi ke

m i č n i tovarni) 
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79. »PozdravljeMtetje!« V vesoljski postaji so zaslišali 
glas kapetana l ^ 0 « , Portugalca Lopeja. »Pri meni Je vse 
v redu, kako ptf\»as?« — »Tudi vse v redu!« Je zaklicala 
Francozinja Jej**- »Le da tukaj nismo sami fantje. K 
vam bosta prišF™»j inženir Dub in novinarka. Brž ko bo
sta prispela, zaf,odvijati vrv.« — »Že prav, šef!« je rekel 
Lope. »Kar pošf.J«.« — »Greva?« je vprašal Dub. — »Gre
va,« je odgovoi» l n *jka, toda zvenelo je precej nebogljeno. 

80. »Se mar bojite?« je vprašal Dub. Novinarka je bila že 
nekajkrat v vesolju, potovala je celo na Mesec, toda še nikoli 
ni stopila v praznino vesolja, »če sem z vami, me ni strah,« 
je odgovorila in opazila, kako se je začela vesoljska postaja 
nenadoma odmikati. Okrog nje ni bilo ničesar. — »Porinili 
so me!« je prestrašeno zaklicala. — »Nisem vas porinil,« se 
je zasmejal Dub. »Le potegnil sem vas za seboj. Poglejte, na 
.Deimosu' so že odprli vrata. V nekaj sekundah bova tam. 

81. Novinarka je vnovič začutila tla pod nogami. Ugotovila 
je, da je že v vhodni celici, pa se sploh ni zavedala, kako Je 
do tja prišla. Med poletom ni ničesar storila. Dub jo je kot 
peresce dvignil v celico. V raketi sta zlezla iz vesoljskih oblek. 
Novinarka je pripravila mikrofon. Sedaj lahko začnejo z de
lom. In to, kar je poročala na Zemljo, je bilo res presenet
ljivo. Okrog rakete je bil obroč, na katerega je bilo pritrjenih 
šest vrvi, zvitih v klobčič. Čemu? 

Brigadirji so najboljši delavci 
1 ljubljanska brigada M o š e Pijada m II. belo

u š k a brigada Janka Starine sta 30. junija pr.sli 
v̂ adac gradit cesto od Metlike do Črnomlja. Po 

sprejemu se je začelo delo in brigadirsko 
J W e , ki ga nekateri ie dobro poznajo. Mlad 

največ š tudentje in dijaki, pa so se ze prvi 
i* odlično znašli ob lopatah in samokolnicah. 

•j#lr&daškega gradu je na 
1 I 8 ^ napetih več velikih 
jo*/' ' gradu pa je vse 
d r i / ' * ° t Je bilo prej. Na 

drog, na kate-
^ , # » k o plapola brigadir-

cfc»*s,W* in na vsakem 
k 0rf |J«etiB na mlade lju
di ^T 1 3 1* modre šport
n i š t ab brigad in 

naselja sem našla 
, ^ r 0 l » , nad katerim piše 
tU*, , : : 

*r JH^ naselja Lojze 
£-{*' ie Je z dvema funkcio-
fljlp* iz štaba ravnokar 
p o š ^ , kako čim hitreje 
o r ^ 1 ^ v s e potrebno, da 
„i r n » f c T j i , k i so prišli 
(jaD r*pr«j, počutili kar naj-

' '»variš komandant, 
JI*0 ste zadovoljni z de-
? toigadirjev doslej? 

^ ^ k r a n j s k a delovno-trieada Janka Stari-
»»one,, junija p r e n e h a l a 

$ Dspeh jfe bi l daleč 
ve* V 1 • 8 1 X 1 0 P r i C a k o v a l i ' 
^ j * "rtgadirji v prvi de-
ia** ) S * 8 l i 129-odstoten uči-

drugi pa kar 154-od-
V brigado je bilo 

f. / '»kov, med katerimi 
' j i * Posebej omeniti Loj-
rftf^fcna, Slavka Slap-
M. jarica Dragovana in 

J0jf*®aJta, vsa brigada pa 
^ J 4 enkrat pohvaljena, 
Pjfl Udarna in enkrat spe-
^'Pohvaljena. 

* J v>k\mat.o himno 
' f&Sruh 400 angleških 
^ograuh Je p i ^ ° 6 0 

»Hyje. Pa raco prepove-
l«̂ V}enja, temveč so se 
&Pk za to, da po posled 
e^edstavi ne bodo ve« 
pJL r*srrri vseh pesmi — di-

znano, zaigrajo v 
himno po vsaki zad-

1$ fter\ zapirajo kavarne 
iifrje, ob koncu nogomet-
V fk*n, televizijskih ^ 
vPJ^ oddaj Ud. 
^f>vem igrajo v Mnerna-

torrmo pred priceV 
.oT?iedstave. Lastroki Y>-
*o<» štampe, udi Jo, da ^o-
Vi^V0 občinstvo 1-ale prl-
r\c>j do spoštovanja, W Je 
cf%W*««v potrebno. TJ«; 

j r O ' ^ J a h tz dvoran, sa-
i * - j? Srn m ^ U eba P 0 ' 

Včeraj sta prvič delali obe 
novi brigadi: I. ljubljanska, 
k i jo sestavlja mladina iz 
občine Ljubljana-center, in 
II. belokranjska, v kateri so 
mladinci in mladinke doma
čini iz srednjih in visokih 
šol. Pri prvem srečanju s 
fizičnim delom so se posebno 
izkazali Ljubljančani, k i so 
normo dosegli s 160 odstotki, 
pridna pa so bili tudi domači
ni, čeprav so le s 132 odstotki 
norme zaključili delovni dan. • 
Obe brigadi sta začeli takoj 
tekmovati, vendar je treba 
omeniti, da so imeli Ljubljan
čani malo boljši teren in da 
gre del tako visokega rezul
tata pripisati tudi temu. Bri
gadirji iz Ljubljane so na
stanjeni pod šotori, mladina 
iz naših krajev pa je v gra
du. 

— Koliko dijakov in 
študentov iz Bele krajine 
je prišlo graditi" cesto, k i 
je zanje kot za njihove 
rojake tako pomembna? 

— Z odzivom' domačih 
študentov in dijakov se ne 
moremo posebno pohvaliti. 
V zaključni letnik črnomalj
ske gimnazije je hodilo 22 
dijakov, v brigado pa so pri
šli štirje. Klub belokranj
skih študentov šteje 80 ljudi, 
in tudi od teh so le štirje 
prišli k nam. vemo, da neka 
teri zaradi bolezni in štu
dijskih obveznosti niso mogli 
priti, vemo pa "tudi to, da bi 
nekateri lahko prišli, pa ni
so. 

Med pogovorom je Stab 
dobil še en obisk: sekretar 
občinskega komiteja ZKS 
Črnomelj tovariš Malešič je 
prišel gledat, kako gTe novim 
brigadirjem delo od rok in 
če je v naselju vse v redu, 
kar kaze, da politične orga
nizacije iz Črnomlja budno 
spremljajo delo mladih gra
diteljev ceste. 

Dober zgled komondonta 
- več kot vse b e s e d e . . . 

S komandantom naselja 
sva šla na traso, Nekaj kilo-, 
metrov lz Gradca se konču
je staro makadamsko cesti
šče, od tam naprej pa so 
tla ze ilovnata. Valjarja in 
buldožerji pomagajo mladin
cem . in mladinkam, k i ob 
desni strani cestišča nabijajo 
zemljo, odvažajo samokolnice 
in odkopavajo zemljo z lopa 
tami. Neprekinjeno in brez 
oddiha opravljajo svoje delo 
in niti enega ni videti, da 
bi se opiral na lopato. 

— To je komandant belo
kranjske brigade Janez Slap 
rok — je povedal komandant 
naselja in pokazal na mlade
niča, M je urno metal zemljo 
z lopato. 

— Tako? — rečem. — Že 
več brigad sem videla, ven
dar še nikjer komandanta 
pri fizičnem delu, , 

— M i smo se odločili za to 
zaradi tega, ker se ham zdi, 
da dober zgled komandanta 
povleče za seboj tudi ostale 
brigadirje. Seveda mora vča
sih delo na cesti pustiti, če 
je kak važen sestanek ali 
drugo delo, vendar naši ko
mandami vztrajajo pr i istem 
delu kot brigadirji, kolikor 
jim le čas dopušča. 

— Kaj lahko poveste o Svo-
* juh brigadirjih, tovariš ko
mandant? 

— Lahko jdh samo pohva
lim! Zbrani so iz vseh kon
cev in krajev, tako dijaki 
črnomaljske in novomeške 
gimnazije, dijaki učiteljišča 
in drugih srednjih šol, nekaj 
pa je tudi visokošolcev in 
delavsko-kmečke mladine. Z 
neverjetnim poletom so se 
lotili dela, in če bo šlo tako 
naprej, bo vse v redu. 

— Al i je brigadirsko živ
ljenje po delovnem času do
bro organizirano? 

— Delamo od 6. ure do 
12,30, vmes pa pol ure med 
malico počivamo. Po kosilu 
je predviden počitek, mi pa 
smo se danes odločili ureje
vati naselje. Imeli bomo tu
di sestanek, na katerem bo

mo sestavili spored športnih 
in kulturnih prireditev. 

Predvidenih je več tekmo
vanj med četami, brigadami 
in z mladino iz Metlike in 
Črnomlja. Spat gremo ob 
desetih, 

»Delajo bolje kot pravi 
d e l a v c i ! « 

S tovarišem Sterkom sva 
šla dalje v hrib. Ob poti sva 
videla dekle, k i je vse žulja-
ve roke držala kvišku, bolni
čarka pa jih je obvezovala. 
Tudi delovodja Cestnega pod
jetja Anton Petrič je briga 
dirje na vso moč hvalil: 

— Bolje delajo kot pravi 
delavci! T i res ne lenarijo, 
zato dosegajo take rezultate. 
Ce bo šlo s tem tempom na
prej, kot prva dva dneva, bo 
uspeh nenavaden. 

Govorila sva še z Jožetom 
Pavlišičem, študentom filozo
fije, učiteljiščnico Daljo 
Udovč in Stanetom Kovači-
čem, ki je bil udarnik že v 
junijski brigadi, pa je ostal 
še en mesec pri delu na ce
sti. Kogarkoli sva vprašala, 
kako mu je, se je zasmejal: 

— Dobro, da bolje ne more 
biti! Da .bi le prvi dnevi in 
žulji hitro minili! Ko bodo 
roke utrjene . . . potem vpra 
šajte za rezultat! 

Ria BAČER 

MALI OGLASI V N A Š E M 
LISTU VAM PRINESEJO 

ZANESLJIV USPEH! 

Na sliki: dopoldanska izmena brigadirjev na od
seku blizu Gradca 

P O M E N E K Z I V A N O M M U -
H1CEM - N A Š I M L E T O Š 

NJIM » Z M A G O V A L C E M -

J e ž k u 
bi prestali 

brez njega" Ivan Muhič iz Malega 
Podljubna je dobil l e to š 
njo prvo nagrado našega 
tradicionalnega žrebanja 

28-Jetad IVAN MUHIC, zavirač železniške postaje v Novem 
mestu,' se je široko nasmehnil, ko s<mo ga pretekli četrtek pova- . 
bili na kratek razgovor v naše uredništvo in mu hkrati čestitali, 
ker je 23. junija dobil prvo nagrado našega jubilejnega žrebanja 
ob vstopu v 15. leto Dolenjskega lista. 

— Za dobitek in srečo sem izvedel že tisti četrtek, ko ste o 
tem pisali v našem Dolenjcu! Prvi mi je sporočil prijetno novico 
bratranec Marjan, k i dela v Kovinarski; takole je rekel: »Ivan, 
srečo imaš!« Čeprav imamo časopis doma, sem ga v mestu še 
hitro kupol — in res sem se videl v n j em. . . Kar nisem mogel 
verjeti, saj v življenju nisem še nikoli ničesar zadel, če odštejem 
2 tisočaka, k i sem ju dobil enkrat na srečko državne loterije. 
Že trinajst let je Dolenjski list v naši hiši. Naročil sem ga sam; 
rad berem in smo ga prej včasih videli pri sosedih, potlej pa je 
moral tudi k nam. Menda ga ima zdaj na Malem Podljubnu, kjer 
živimo, že vsaka hiša. Vsi so mi čestitali, češ da imam jaz med 
20.000 rednimi naročniki to srečo, da sem dobil prvo nagrado. 

— Kaj najraje berem v našem 1 tedniku? Najprej roman 
SMET J E MOJ POKLIC, potem pa pogledam nesreče, saj sem 
tudi sam vedno blizu nesreč kot zavirač na vlaku. Tudi vse 
male oglase pogledam, kaj ima kdo naprodaj ali kaj bi rad 
kupil. Marsikaj zvem tudi v radijskih vesteh in poročilih, zato 
v domačem listu ne preberem vedno vsakega članka. Veste, sem 
tudi veliko po svetu, saj se vozim na progah Ljubljana — Karlo
vac in Straža — Sevnica. 

— Kdo ga najraje bere pri naši hiši? Kaj vprašate — mama! 
Njej je všeč vse v Dolenjskem listu in ga prebere od prve do 
zadnje besede. Gorje, da bi ga kdo strgal ali umazal, prej ko 
ga da ona iz rok! Otrok nas je v družini šest; trije so že poro
čeni, eden pa je pri vojakih. Vsi smo radi brali in še beremo. 

— Kako? Da bi list odpovedali? Ce bi to doma komu omenil, 
bi menili, da se norčujem iz njih. Tega mi nihče ne bi verjel; 
vem, da bi ga mama hotela obdržati, četudi bi bil nekaj dražji. 

— Kaj menim o tem, če bi bilo list treba zaradi pomanjka
nja denarja ukiniti? Bilo bi res žalostno za celo pokrajino, da 
ne bi imela ve î svojega časopisa. Ne verjamem, da bi bil i 
kdaj tako na 1 malem, da občine in podjetja ne bi mogle več 
zadostno podpirati našega lista. 

— Kaj pogrešam v domačem tedniku? Meni bi bilo všeč, 
da bi bilo več vesti in člankov tudi od drugod, izven Dolenjske 
in Posavja. Kaj več o nesrečah po državi in na tujem. No, saj 
vem, to je naš domači list, predvsem za nas same, pa vendar. . . 
Moram pa povedati tole: ko sem bil pri vojakih v Peći, smo 
bili trije Dolenjci v četi in smo imeli dva Dolenjska lista; vse 
smo vedeli, z vsem smo bili seznanjeni. To je več kot pismo 
od doma, k i pa tudi ne pride vsak teden, kot prihaja redno 
domači časopis! To je bila resnična povezava z domačimi kraji! 
Povem vam, da bi težko prestali brez njega — takrat pri vojakih 
in zdaj doma, ko ga vsi komaj čakajo, da spet p r ide . . . Poleti 
je prav, da ni tako obsežen, saj res manj beremo, na jesen in 
zimo pa le naj bo spet obilnejši! 

— Kakšen nasvet bi dal, če bi bil jaz urednik lista? Veste, 
vsem ljudem ni moč ustreči! Tako ga urejajte, kot ste ga do
slej, saj se verjetno kako drugače tudi ne da. Posebne želje 
pa nimam. 

Ko ie je to\ariš Ivan Muhič poslovil, nam ,jc bilo pri.jetno 
l>ri srcu ob njegovih besedah, da bi ljudje »težko prestali 
brex domačega časnika.« l n če bo zdajle poleti nekaj časa 
zaradi varčevanja naš domači medobčinski glasnik SZDL 
res nekajkrat bolj »suh«, kakor ,je bil doslej, nam tepa, 
bralci, nikar ne štejte v zlo! V torek so nam občine, go
spodarske organizacije, ustanove in drugi dolžniki dolgovali 
nekaj nad 4 milijone dinarjev neplačanih računov, blagajna 
pa je prazna . . . Res smo tremilno »zelo na malem«, kot 
pravi tovariš Muhič — a upanja na skorajšnje izboljšanje 
le ne izgubljamo. 



O trgovini, zavodih in družbenih službah 
V e č m e s e č n e negotovosti o formalni organiza

ciji trgovine v novomeški občini je, kot kaže po 
sklepu zadnje seje občinske skupščine, ki je bila 
7. julija v Novem mestu, naposled le konec. Z ve
čino glasov (11 odbornikov je glasovalo proti, 3 
pa so se glasovanja vzdržali) so odborniki pristali 
na pripojitev trgovskega podjetja "Standard« k 
ljubljanskemu podjetju -Mercator«. 

Ta pripojitev pa je bila iz 
glasovana le pod določenimi 
pogoji, ki jih je občinska 
skupščina naštela v petih 
glavnih tjčkah. Njihova vse 
bina je naslednja: 

Občinska skupščina potrdi 
sklep delavskega sveta pod
jetja »Standard« samo v pri
meru, če si novomeško tr
govsko podjetje ob pripojitvi 
k »Mercatorju« pridobi po
ložaj samostojne poslovne 
enote. Kot poslovna enota je 
»Standard« po svojih močeh 
dolžan nič manj kot do zdaj 
skrbeti za preskrbo potrošni
kov na svojem območju, 
hkrati pa mora prevzeti vso 
odgovornost do vseh svojih 
poslovalnic v mestu in na po
deželju. Skupščina pristaja na 
pripojitev tudi le pod pogo
jem, da novomeška občina ni 
prikrajšana pri dajatvah, ka
kršne je dobivala od samo
stojnega podjetja »Standard«. 
Naposled — je rečeno v zad
nji točki teh pogojev — ima 
samostojna poslovna enota 
»Standard« pravico do ponov
ne osamosvojitve, če j i trgov
sko podjetje »Mercator« ne 

Matični urad Ž u ž e m b e r k 
Junija sta doma rod i l ! Ana Mo

le k iz Gradenca — dečka in Ceci 
l i j a Zupanč i č iz Dešece vasi — 
dečka . — Poroči l i so se: Anton 
Zabukovec, elektromonter iz K o 
čevja. :n Zofija Rajer. hče rka po
sestnika iz L. i . - . . . - i - . Jeze Rus, dela
vec iz Žužemberka , in Ana Maver, 
delavka iz Gradenca. — U m r l i so: 
Franc Kožel j , kmetovalec Iz Mač-
kovca. 80 let; Janez K u l n l k . lune 
tovalec iz Malega L ipovca , 86 let; 
Janez Fabjan, kmetovalec lz Sa 
dinje vasi . 61 let; Ivan Molek. sin 
posestnika Iz Gradenca, star 3 
tedne. 

bi zagotovilo dovolj močnih 
ekonomskih pogojev. 

Občinska skupščina je na
dalje sprejela svoj okvirni 
delovni program do konca 
leta 1964. Program zajema 
vsa tista področja in proble
matiko, o kateri je dolžna 
razpravljati in odločati ob
činska skupščina. V ta na
men so okvirno določeni tu
di datumi za seje skupščin 
s poglavitnimi točkami dnev
nega reda. 

K poročilu o delu uprave 
občinske skupščine za prete

klo leto so odborniki pri
pomnili, da bo treba v bo
doče posebej posvetiti pozor
nost izboljšanju odnosov do 
občanov ter skrbeti, da bo 
občan po najhitrejši poti uve
ljavil svoje upravičene za
htevke. Glede dela oddelka 
za medobčinske inšpekcijske 
službe pa so bili mišljenja, 
da je stanje ob pomanjkanju 
inšpektorjev na tem področ
ju še kar zadovoljivo. V raz
pravi o delu občinskega jav
nega pravobranilstva, sodni
ka za prekrške, občinskega 
sodišča in zavoda za pravno 
pomoč je bilo poudarjeno, 
da manjka v novomeški ob
čini večje število odvetnikov 
in da pravna pomoč zaradi 
preobremenjenosti trenutne
ga osebja v ustreznih služ
bah ni najbolj kvalitetna. 
Kadrovske težave in finančni 
problemi zmanjšujejo tudi 

elastičnost zlasti zavoda za 
izmero in kataster zemljišč 

Med važnejšimi točkami, ki 
jih je dnevni red vseboval 
kar 21, je bil sprejet odlok 
o prenosu nekaterih zadev v 
pristojnost svetov občinske 
skupščine, sprejem odloka o 
razpisu nadomestnih volitev 
v občinski zbor in zbor de
lovnih skupnosti in ostalo. 
Odborniki so potem glasova 
li za združitev dijaškega do
ma Majde Sile in internata 
strokovnih šol v dijaški dom 
Majde Sile v Smihelu, za v. 
d. upravnika pa so imenova
l i Toneta Sego. 

V Portorožu letujejo otroci 
iz naših krajev 

V domu R K Novo mesto v 
Fazanu pri Portorožu je kot 
vsako leto ob tem času vse 
živo. 30. junija je tja prispela 
prva izmena otrok iz naših 
krajev, v koloniji je 35 otrok 
iz občine Novo mesto, pred
vsem iz socialno šibkih dru
žin. Hrano imajo odlično, 
tisti, ki so bili slabo obleče
ni, so dobili tudi kopalke, 
hlačke, srajčke, japonke itd. 
Otroci se vsak dan kopajo 
na portoroški plaži. Vzgojite
ljice imajo z njimi precej 
dela, ker so skoro vsi nepla-
vači, vodnice pa so samo šti
r i . Koloniji manjkata tudi me

dicinska sestra in vzgojitelji
ca, ki bi znala igrati harmo
niko. Obe sta bili predvideni 
v tej izmeni, a ju žal nismo 
dobili. 

Će vreme ni primerno za 
kopanje, gredo otroci na iz
let v okolico. Doslej so bili 
že Na klancu in v Sečovljah, 
kjer je zanje vse novo, kar 
vidijo. 

Zdravi in okrepljeni se bo
do otroci 20. julija vrnili do
mov, medtem pa pošiljajo le
pe pozdrave vsem domačim, 
posebno staršem, prijateljem 
in znancem. S. K . 

Iz Vavte v a s i - dva dni 
po Sloveniji 

Ob zak l jučku pouka sta odš la 
sedmi i n osmi razred osnovne So 
le Vavta vas na dvodnevno ekskur
zijo po Sloveni j i . Pot je b i la dol 
ga in naporna, toda koris tna. 

Iz Vavte vasi smo odšl i proti 
Kočevju i n se v Starem Logu usta
v i l i ob plošči , v bližini katere je 
med vojno padel knj iževnik M i r a n 
Jare. V Kočevju smo si ogledali 
muzej, v Ve l ik ih Laščah pa spo
menik Frana Levst ika. Obisk v 
Podsmreko ni uspel, ker je vasica 
precej o d r o č n a , p a č pa smo videli 
rojstn: .kraj očeta slovenske knji
ževno* ' : P r imoža Trubarja. 

se malo. i n te Je avtobus hitel 
skozi Ljubljano i n dalje v Skotjo 
Loko . T u je sledil kratek poči tek 
in ogled muzejskih zbirk, nato pa 
smo obiskal i Visoko in si ogleda'1 
Tavčar jev spomenik ln njegovo 
grobnico 

Po naporni vožnji se je začela 
vse močne je pojavljati Bevkova 
pokrajina, katere s redišče naj bi 
bi lo Cerkno. Od tam pelje pot do 
Bolnišnice Franja. Iz Cerknega je 
avtobus meri l ki lometre vse do 
Drazgos. kjer smo prenoč i l i , na
slednje jutro pa smo b i l i že ob de 
sotlh v Bohinjski B i s t r i c i . S l i smo 
do Jezera In videli mogočni slap 
Savice, Iz Bohinja pa zavi l i na 
Bled in se peljali na otok. kjer že 

dalj časa opravljajo a rheo loška iz
kopavanja 

O d tu smo potovali v Vrbo l n 
obiskal i rojstno niso Franceta Pre
še rna , nato pa smo kreni l i proti 
domu. V Begunjah smo videli Se 
muzej i n pokopa l i šče , s i ogledali 
grad Kamen v Dragi ter eno uro 
počivali ob koč i , k i stoji ob vznož 
j u BegunjSčice. 

Dan se je že pomeša l z mra 
k o m . KO smo potovali skozi LJub
ljano in naprej proti domu. Učen 
c i so b i l i z ekskurzijo zelo zado. 
vol jn i , saj so na 522 k m dolgi poti 
videli premnoge zanimivosti . Iskre
no se zahvaljujemo podjetju »Gcr 
j anc i« , kakor tudi Šoferju To
netu Stanglju. k i nas je varno 
vozil mimo mnogih nevšečnost i JI 
nas zadovoline odložil v d o m a č i 
vasi —a 

Firanc Kalnik, načelnik 
medobč-nskih inšpekcij

skih služb 
Občinska skupščina v No

vem m e s t u je 7 julija imeno
vala za načelnika oddelka 
medobčinskih inšpekcijskih 
služb Franca Kotnika Dose
danji načelnik inž Slobodan 
Rajič je odšel nu novo delov
no mesto 

DOZORILO 
V današnji številki URAD

NEGA VESTNIKA DOLENJ
S K E , ki je priložena našemu 
tedniku, j e objavljen tudi od
tok o obveznem odlaganju in 
odvaianju smeti ter odpad
kov na območju Novega me
sta. Ker je od danes dalje 
v Novem mestu odrejeno 
o b v e z n o odlaganje in od-
važanje smeti ter odpadkov 
iz vseh stanovanjskih prosto
rov, kakor tudi odpadkov iz 
drugih virov, je prav, da se 
vsak prebivalec mesta sezna
ni i novim občinskim odlo
kom. 

S p o m e n i k p e s n i k u 
Ivanu Goranu-

K o v a č i ć u 
Dan borca so povsod v 

SFRJ proslavili na svečan na
čin, ob tej priložnosti pa Je 
bilo odkritih tudi nekaj spo
menikov. Tako so v Lukov-
dolu v Gorskem Kotaru od
kri l i spomenik pesniku Iva
nu Goranu KovacJču, ki ga 
je Izdelal kipar Vojin Batlč. 
Ob odkritju se Je zbralo ve
liko ljudi. 

Hovomeška laonika 
• V prelep večer pesmi in oper

nih ar i j se Je pre l i la slavnostna 
akademija, k i Jo je v petek zvečer, 
pr ipravi lo Združenje borcev N O V 
obč ine Novo mesto v Domu J L A . 
Uvodne besede o pomenu dneva 
borcev za nase narode je sprego
vor i l prvoborec Janez Po toča r In 
j i h združi l s toplo željo zs mi rom 
i n ustvarjalnim sož i t jem, kar ja 
od nekdaj temelj nase pol i t ike . — 
Sledi l Je nastop č lanov ljubljan
ske Opere: peli so V i l m a Bukov-
čeva , Rajko K o r l t n i k , Fr ider ik 
Lupsa tn Marcel Ostasevski. p r i 
k lavi r ju pa Jlb je spremljal prof. 
Hubert i len; ml Potem ko so od
pel i več borbenih In l i r ičnih pesmi 
s tematiko Iz vojnih let, je pro
gram zajel vrsto znanih opernih 
a r i j , za katere so hvaležni poslu
šalc i drage goste nagradil i s pr i 
s r čn imi aplavzi. — T a k i h akademij 
Si lahko samo še že l imo, saj nam 
pomenijo razen dostojne proslave 
praznika tudi ume tn i šk i uži tek! 

• \vil> Novo rmsto priredi v 
nedeljo. 12. Jul i ja , v počas t i t ev 
dneva šoferjev Izlet v neznano na 
katerega so vabljeni vsi č l an i , laat-
n.k: motornih vozil tn l jubitel j i 
avto-moto š p o r t a . Z Glavnega trga 
bodo ob 13. u r i kreni la vozila na 
6 k m dolgo pot. tam p* bodo 
ude ležencem izleta na voljo na 
ražnju pečen odojek. razne drug« 
specialltete ln od l ična kaplj ica, 
kor vse bodo proda I d i po lastnih 

cenah. Tudi zabave In šaljivega 
programa ne bo manjkalo! 

• Na kamlijski-m mostu se več 
krat ustavljajo ljudje in opazuje 
Jo čolne , v katerih se ot roci , mor
da 10 let stari , prepeljujejo po 
K r k i . Navadno »o čo ln i , s kateri
m i se vozijo, v si lno slabem sta
nju, otroci se gugajo in ša l i jo , ta
ko da b i prav lahko p r i š lo do ne
sreče . Drzni so tako, da se ne 
umaknejo, tudi če Jim kdo zakll-
če . AH njihovi s tarš i vedo za to? 

• Pretekli ponedeljek na novo
meški t ržnici ni bi lo kdove kake 
Izbire. B i l o Je precej gob. lisičk in 
Jurčkov, borovnic in rož , manj pa 
ostale zelenjave. Lisičke so proda
ja l i po 160 d in liter, gobe po 200 
d in . borovnice po 150 din li ter. 
Najcene jšo zelenjavo je tudi to
krat prodajal vrtnar s grmske 
kmetijske šole . k l Je imel take ce
ne: kumare 160 d in ki logram, 
krompir 90 d in , koren 160 d in in 
grah 160 d in ki logram. Se vedno 
prlhajnjo na novomešk i trg hrva
ški produjalcl okraskov, cekarjev, 
obutve ln č is t i ln ih sredstev, ker Je 
videt i , d* gre vse to dobro v de
nar 

• t.iuanje prebivalstva, Rodi t i 
sta: Rezika OstoJič lz Zagrebške 6 
— d e č k a in Mar i j a Zorko Iz Jere
bove 20 — dečka . — Porok ta te
den v mestu nI bi lo . — U m r l a J« 
Jožefa Gor lčn ik . osebna upokojen
ka z Brega 6, stara 69 let. 

KOMUNALNI ZAV00 ZA SOCIALNO 
ZAVAROVANJE - NOVO MESTO 
P R O D A 

NASLEDNJA OSNOVNA SREDSTVA: 

1. MOTORNO KOLO JAVVA 1 7 5 c e m ; 
2. MOTORNO KOLO GALEB 147 cem 

Javna prodaja bo 15. julija 1HIJ4 v Novem m r s l u 
v prostorih zavodu nu Kidričevem trgu štev. :;• 
od 8. do 12. ure za gospodarsko organizacije ln od 
12. do 13. uro za zasebnike. 
Ogled vsak dan od B. do 12. ure. 

Naposled le »Modna oblačila«! 
V Trebnjem so naposled le rešili vprašanje 

obrata, ki so ga zgradili za potrebe farmacevtsko-
kemične industrije. Prostore bodo zasedla ljubljan
ska »Modna oblačila«, ki bodo tu imela konfekcij
ski oddelek z okoli 20 zaposlenimi, predvsem žen
skami. 

Preden je prišla ta odloči
tev, pa Je moralo preteči kar 
osem mesecev Ob koncil lan
skega leta bi moral trebanj
ski obrat zasesti Farmisov 
oddelek za farmacevtsko-ke-
mično embalažo, zaradi ne
pričakovane odločitve intere
senta pa se to ni zgodilo. Ob
čina kot Investitor navedene
ga objekta je ostala tako re
koč na cedilu Dolgo je iskala 
primernega ponudnika (če
prav bi bil ta izven njenih 
meja), ki bi prevzel objekt 
in ga uporabi] za kakršnokoli 
dejavnost. Takega pa ni bilo 
lahko najti 

Bila sta preavsem dva raz
loga, ki sta vplivala na inte
resente, da se niso mogli od. 
loditi: prvič je bil objekt 
zgrajen za specifično dejav
nost in kol tak ne bi mogel 
služiti za opravljanje poljub
no izbrane panoge drugič bf 
občina v primeru prevzema 
prenesla na ponudnika usta 
noviteljske pravice ln dolžno
sti, kar tudi ni bilo preveč 

G o s p o d a r s k a k a r t a 
i z d e l a n a 

Geodetski strokovnjaki so 
izdelali pregledno gospodar
sko karto trebanjske občine 
v merilu 1:5000. Veljala je 
blizu 3.000.000 dinarjev. Kar
ta bo "predvsem služila pre
glednemu in sistematičnemu 
načrtovanju razvojnih poti go
spodarskih panog širom po 
trebanjski občini. 

Prometna v a r n o s t 
v fotografijah 

Ob oesti pri gostišču »Gr
mada« v Trebnjem, kjer usta
vljajo avtobusi, se je te dni 
pojavila tabla, na kateri se 
bodo občasno pojavljale fo
tografije o dejavnosti s po-
drooja prometne varnosti v 
trebanjski občini. Za to Je 
poskrbela komisija za var
nost prometa pri občinski 
skupščini, ki bo s fotografi-
jami seznanjala občane o de
lu in uspehih prometne var
nosti. 

vabljivo. Celo vrsto mesecev 
se ponudnik, ki bi pristal na 
okolnostne pogoje, ni javil, 
ves ta čas pa je bil objekt 
mrtva investicija. 

Toda vrsta perečm vpraša
nj je občino silila k temu, da 
o zadevi razmišlja in napo
sled reši usodo Farmisovega 
obrata. Med tem časom tudi 
ni prenehal pritisk žensk lz 
Trebnjega in okolice1, ki so 
čakale na zaposlitev Precej 
kritičnih besed na račun te 
očitno neplanske investicije 
so .zrekale zlast. ženske, 
mlade matere in dekleta. Za 
to so imele dovolj utemeljen 
razlog. Ko so začeli graditi 
objekt, se je za delovna me
sta v bodočem Farmisovem 
obratu precej prijavilo več 
desetin interesentk. Njihova 

imena pa so potem izbrisali 
iz imenika prijavljenih, ker 
proizvodnja v že dograjenem 
obratu ni stekla. Manjšemu 
številu teh interesentk bo ta
ko ustreženo šele zdaj. Takoj 
po sporazumu, da bo v Treb
njem konfekcijski oddelek, 
so začeli iskati tudi delovno 
silo, te dni pa se bo -že pri
čel tečaj za priučitev v kon
fekcijski stroki Seveda nova 
dejavnost v nobenem prime
ru ne bo mogla odtehtati ko
risti, ki bi jo dal obrat, za 
potrebe katerega je bil ob
jekt zgrajen Ce se znova 
spomnimo pobud za nastanek 
obrata in momentov, ki so 
kasneje vplivali na njegovo 
usodo, moremo na kratko 
utemeljiti, da je obrat plod 
investicijske poiitike v rokah 
ljudi, ki niso veliko vedeli o 
gospodarstvu. Razumljivo pa 
je, da vse to ne zmanjšuje 
pomena konfekcijskega oddel
ka »Modnih oblačil«, ker bo 
tako le našlo zaposlitev do
ločeno število nezaposlenih 
mater in deklet. 

Zdravstveni dom in ambulanta 
pod streho 

V trebanjski občini gredo 
h koncu gradbena drla na 
več objektih. Najpomemb
nejše je vsekakor to, da sta 
če pod streho zdravstveni 
dom in zdravstvena ambu
lanta, ki ju v Trebnjem in 
na Mirni gradita »Pionir« ter 
grosupeljsko gradbeno pod. 
jelje Investicije za zdrav. 

TREBANJSKE 
NOVICE 

stvo so zagotovljene, zato 
lahko pričakujemo, da bosta 
ustanovi odprti do 29. no
vembra. 

Seveda, če se ne bo kje 
zataknilo. . . 

V zaključni fazi je tudi ne
kaj stanovanjskih blokov, ki 
jih gradijo v večjih krajih 
trebanjske občine. »Pionir« 
bo vsak čas predal investitor
ju ključe 12.stanovanj.skega 
bloka, ki Je zrasel poleg sta

rega zdravstvenega doma v 
Trebnjem. Te dni pa bodo 
dogradili tudi stanovanjski 
blok v Mokronogu, ki je 
hkrati prvo večje stanovanj
sko poslopje, zgrajeno < m 
kraju po vojni. Razen n-ga 
napredujejo gradbena Url« 
na stanovanjsko-poslovnem 
centru v Trebnjem, naspro
ti prostorov uprave občinske 
skupščine. 

Matični urad Mirna 
Juni ja nI bi lo rojstev izven bol

n išn ice . Poroči l i so se: Jože Stare, 
kmet ,in Alojz i ja Rudolf, gospo
dinja , oba s Selske gore; M i l a n 
Tur k, uslužbenec" iz Slovenske va
s i , in Ana Povše, delavka z M i r 
ne; Franc T r a m t « , us lužbenec i i 
Gorenje vasi . b i Zofija Plntar , de
lavka z M i r n e . — U m r l Je M a r t i n 
Novak, posestnik s Selske gore, 
72 let. 

Matični urad šentrupert 
Ju l i j a nI bi lo rojstev Izven bol

n išn ice . — Poroč i la sta se: M a r k o 
Kozolc , šofer z Mi rne , ln Franč i 
ška Ju rg l i č , u s lužbenka iz Sentru-
porta. — U m r l a Je N e i a K m c , 
upokojenka lz Sent ruperU, stara 
«7 let. 

Pogled na Trebnje - enkrat malo drugače 

Zlato i n srebro 
Krvodajalske akcije v trebanjski občini uspevajo 

iz leta v leto bolje. Najboljši primer je vsekakor 
zadnja akcija v letošnjem maju, o uspehih katere 
pa smo že pisali. Ispeh vseh teli akcij je treba v 
veliki meri pripisuti lepemu .številu stalnih krvo
dajalcev, med katerimi je celo nekaj svojevrstnih 
rekorderjev. Ne sinemo se čuditi, da so temu pri
memo sledil.i tudi priznanja in odlikovanja naj
boljšim obiskovalcem huntfni^jtlrlli postaj, ki to 
jih podelili -'X. junija na Mirni. Zlate značke je pre
jelo 27, srebrne pa 81 krvodajalcev, medlem ko »o 
bili trije krvodajalci še posebej nasajeni z diplo-
mami. Svečanemu podeljevanju značk in diplom so 
prisostvovali mnogi predstavniki političnih organi
zacij in OblMtl trebanjske D M i M ter » celoti Kra
jev ni odbor ltK Mirna, kjn si /.- \ r s l o W I " 1 " 

deva ena najbolj delovnih članic Meta llelovskv. 
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OBISK PRI O B V E Z N I K I H P R E D V O J A Š K E V Z G O J E V V E L I K E M G A B R U 

»Kegiment se vojsko g r e . . . « 
»Tovariš načelnik, odred je na vajah,« je tre

banjskemu načelniku odseka za notranje zadeve 
raportiral Janez Bukovec, komandant tabora ob
veznikov predvojaške vzgoje v Velikem Gabru. 

»Dobro. Kdaj se vrnejo?« je vprašal načelnik. 
Komandant: »Ena skupina kmalu, ker je na 

vrsti ura sanitetne službe.-« 
Nače ln ik: »Počakajmo!« 

Na gričku, obraslem z gr
movjem, so ostali šotori. Na 

^najvišjem mestu je visela dr-
'žavna trobojnica. 

»Tam spijo. Tu je inten
dantski center,« je pokazal 
komandant na barako, iz ka
tere je prijetno dišalo. 

»Kuhar, kaj bo za kosilo?« 
»Makaroni, meso in fižol, 

tovariš načelnik!« 
»Si ogledamo šotore?« je 

predlagal komandant. 
- Veliki šotori so stali v vrsti 
med grmovjem. Preden so 

i fantje odšli na vaje, so zavi-
j hali spodnje dele streh, da se 
I prenočišča malo prezračijo. 
I Vse 'je presenetil red v šo-

tcrih. Vzorno urejena ležišča 
! so govorila o tem, da se mla-
• dinci smotrno navajajo na 

vojaško disciplino 
»Stanovalce najlepše ureje

nih šotorov javno pohvalite!« 
je pripomnil načelnik. 

»Da,« je kratko rekel ko
mandant. 

Pregledali smo ves tabor. 
Taboriščni zdravnik je ves 
čas pripovedoval o čistoči i n 
redu, k i 6ta letos občutno 
boljša kot lani. »V takih oko
liščinah je skoraj neverjetno, 
da bi se pojavila kakšna na
lezljiva bolezen« 

»Koliko mladincev je tu?« 
sem vprašal. 

Komandant: »270. So iz 

metliške in trebanjske obči
ne.« 

»So vsi tukaj prvič?« 
Komandant: »Samo prvi 

letnik. Fantje iz drugega let
nika so taborili v tem kraju 
že lani.« 

Kazalec na uri se je pomi
kal proti 13. uri. Fantje, k i 
so se vračali z vseh strani 
z dopoldanskih vaj, b i lahko 
zapeli tisto o . . . »v trebuhu 
pa poldne zvoni,« ali »regi
ment se vojsko gre, zraven 
pa tvoj fantič je«. Iz smeri, 
od koder so posamezne sku
pine korakale proti taboru, 
so prihajali glasovi vedre 
slovenske narodne . . 

»Mirno. Sprednja vrsta dva 
koraka . . . « K o sta se vrsti 
gledali iz oči v oči, je padla 
komanda: »čisti orožje!« 

Pred zborom za kosilo je k 
fantom pristopil predsednik 
občinskega odbora ŠZDL 
Trebnje Tone Gole. »Kako je, 
fantje?« je vprašal. 

»Ste se že privadili?« 
»Smo, smo,« so odgovorili 

kot v zboru. 
»Fantje, bi šli za nekaj rini 

v Mokronog delat za vodo
vod .. .?« 

»Gremo!« 
»Imate kakšne težave? Že

lite . . .?« 

Zjutraj malo več čorbe,« 
je zaupal svoje težave šalji-
vec v zadnjih vrstah. 

Ko se je polegel smeh, se 
je zbor razpotegnil v kolono, 
ki se je začela pomikati pro
ti kotlu s kosilom. 

»No, kaj boste pa tam ime
li?« sem pokazal na grmado 
z dračjem. 

»Pridite k tabornemu og
nju. Boste videli, kako bo 
gorelo! Čisto na vrhu bomo 
zložili avtomobilske gume . . .« 

»Kako pa preživite prosti 
čas?« 

»Vsak po svoje. Eni poslu
šamo radio, drugi brcajo žo
go, tretji pa mirno .žagajo' 
v šotorih.« 

Dober tek! Mladinci so si 
ga po napornem dopoldnevu 
zaslužili. 

IVAN ZORAN 

Tovorna celuloze in papirja V E V Č E -
MEDVODE - obrat V E V Č E , 
pošta U U B U A N A - P O L J E 

s p r e j m e t a k o j : 

v e č n e k v a l i f i c i r a n i h D E L A V C E V 
za priučltev v proizvodnji 

Samska stanovanja in prehrana so zagotovljena. — 
Informacije glede stanovanja in delovnih pogojev 
daje kadrovski oddelek obrata Vevče vsak dan od 
7. do 14. ure ustno ali telefonično na štev. 383-241 
do 245. 

REDNI TEHNIČNI PREGLEDI 
MOTORNIH VOZIL ZA OBČINE 

ČRNOMELJ, METLIKA, 
TREBNJE IN NOVO MESTO 
Komisija za tehnične preglede motornih vozil 
pri SGP »PIONIR«, Novo mesto, sporoča, da 
bodo redni letni tehnični pregledi motornih vozil, 
kakor sledi: 

OBČINA ČRNOMELJ: 
V delavnici avtomehanika Einsiglerja v Črnomlju 
od 7. do 12. ure ter od 14. do 20. ure: 

13. in 14. julija 1964 za vsa motorna kolesa, 
15. julija za vse avtomobile, prikolice, trak
torje in druga vozila. 

OBČINA M E T L I K A : 
Na dvorišču tovarne »Beti« v Metliki od 7. do 
12. in od 14. do 20 ure: ; . 

16. julija za vsa motorna vozila iz občine 
Metlika. 

OBČINA T R E B N J E : 
V garaži tovariša Ivana Jutraša v Trebnjem od 
7. do 12. in od 14. do 20. ure: 

17. julija za vsa- motorna vozila razen motor
nih koles; 
18. julija za vsa motorna kolesa. 

NOVO M E S T O 
V kovinsko-mehnničnem obratu SGP »PIONIR«, 
Novo mesto, od 7. do 12. ter od 14. do 20. ure za 
vsa motorna vozila: 

20. julija - od črke A do E 
21. julija — od črke F do J 
23. julija — od črke K do L 
21. julija — od črke M do P 
25. julija od črke R' do S 
27. julija — od črke T do 2 

K O M I S I J A ZA TEHNIČNE PREGLEDE 
MOTORNIH vozil . PRI S(iP » P I O N I R « , 
\ o \ o MESTO 

Pokal Zveze borcev gre na Jesenice 
V počas t i t ev dneva oorca je b i l 

na L o k i v petek i n soboto oJooj-
karski tumi r , k i se ga je udele
žilo sest moš tev : Jesenice, T r i 
glav iz Kranja , K a m n i k , Kočevje 
ter dve d o m a č i ek ip i . Moštva so 
tekmovala v dveh skupinah, kjer 
SO b i l i doseženi naslednji rezultati: 

I. skupina: Triglav ; Novo me
sto I 1:3, Triglav : Kamnik 3:0 i n 
Novo mesto : K a m n i k 3:1. Vrs tni 
red: Novo mesto 1 — 4, Triglav 2 
in K a m n i k 0 točk. 

I I skupina: Jesenice . Novo me
sto I I 3:0, Kočevje : Novo mesto 
II 0:3 i n Kočevje : Jesenice 0:3. 
Vr s tn i red: Jesenice 4, Novo me 
sto n — 2 i n Kočevje 0 t ečk . 

V soboto zjutraj sta se v borbi 
za •peto in šes to mesto pomeril i 
ekipi K a m n i k a in Kočevja . Zmagal 
Jo K a m n i k s 3:1, predvsem po za
slug: Urš iča , k l je b i l eden naj
bol jš ih na turnir ju. 

V borbi za tretje in če t r to me
sto so Kran jčan i s 3:1 odpravil i 
drugo ekipo novomeškega Partiza
na Domač i igralci so se požrtvo
valno bor i l i , toda prot i slovenske
mu- l igašu le niso mogli zmagati. 
OdLčen je b i l veteran Pučko , za
četnik odbojke v Novem mestu 
Sicer pa je bilo oč i tno , da gre od
bojka v Novem mestu po novih 
poteh, saj se do zdaj še n i zgodi
lo, da bi Novomeščan i poslal! na 
'ekmovanje dve ek ip i . 

Oobojka, k i so jo pokazali Je
seničani i n Novomeščani v boju 
m prvo mesto, je b i la vseskozi 
na sol idni ravni, včasih pa sta 
moštvi pr ikazal i prav odl ične tgro 
Po dolgotrajnih petih setih so 
zmagali Jesen ičan i s 3:2, 12:15, 
15:2, 5:15, 15:6, 15:13. Poraz je b i l 
nepotreben, a poučen . Novomesča
ni so b i l i n a m r e č bol jš i , izgubil i 
pa so predvsem zaradi slabih me-

. . , . v . demo pa tuču zarad: zen» 
ucare igre državnega reprezentan-
ta Krž i sn ika , igralca Ljubljane, k i 
je okrepi l ekipo gostov. Tega po
raza pa s i d o m a č i m n i treba pre
več gnati k srcu. Sadovi - resnega 
treninga se kažejo na vsej č r t i . 
Trener Penko bo s tak im delom 
prav gotovo spravi l m o š t v o v do
bro formo za jesenski de! prven
stva. Ed ino takt ika je tokrat pr i 
nesla r azoča ran je . K o je . odšel v 
urugem setu iz igre Sonc, k i je b i l 
edini graditelj igre, so Novome-
ščan. v h ipu izgubil i set s 15:2, 
poleg tega pa tudi Medic n i na 
mieži dobil ni t i ene uporabne žo
ge. 

Jeseničani so iz rok predstavnika 
Z E Novo mesto V i n k a Vitknviča 
prejeli l ičen pokal , razen tega sta 
d o b i h pokala tudi Kržišnik ko t 
najbol jš i tuj i in Sonc kot naj
boljši d o m a č i igralec. -al 

Republiško prvenstvo v balinanju 
V soboto i n nedeljo je bi lo 

Novem mestu repub l i ško balinar
sko prvenstvo. Udeležilo se ga je 
šes tnajs t na jbol jš ih slovenskih 
ekip. M e d nj imi so b i l i zastopani 
dolenjski bal inarj i z dvema ekipa-

...a: 2e iezn ičar jem i n Borcem. 
V soboto so bila piedtekmova-

nja, ž reb pa je v drugo skupino 
od 'edi l obe naš i ek ip i . Polje 
i Ljubljana) i n Gorico. V p r v i igr i 
je Železničar igral proti odlični 
ek ip i Pol ja , l e tošn jemu prvaku 
Ljubljane. N a sp lošno presenečen je 
je 2e lezničar gladko zmagal s 13:4. 
Tudi Borac je prvo igro dobil 
brez borbe, ker Gor ica na tekmo
vanje n i p r i š l a . V drugi tekmi sta 
se s reča la 2elezn!čar in Borac. Po 
dckai enakovredni borbi je zma
gal Železničar s 13:10. Sledi la je 
odloči lna igra za drugo mesto. V 
tej tekmi je Borac pokazal, da 
se n i s luča jno uvrs t i l na republi
ško prvenstvo, čeprav je v boju 
s Pol jem izgubil s 13:11, Zasedel 
je deveto mesto. 

Najbol jš ih osem ekip je tekmo
vanje nadaljevalo v nedeljo, kl jub 
rahlemu dežju i n r a z m o č e n i m igri
ščem, že lezničar je p a d i l V skupi
no, kjer so b i l i M o d r i val (Ko
per), B r a n i k (Mar ibor) i n Part izan 
Trnovo. V p r v i igr i je M o d r i val 
premagal Železničar ja 13:8, Parti
zan Trnovo pa Bran ik . V nasled
njem s rečan ju je M o d r i val pre

magal Partizana Trnovo, Bran ik pa 
po hudi borbi Železničarja 13:8. 
Partizan Trnovo je nato izločil še 
Bran ik in se skupno z M o d r i m va
lom uvrs t i l v finalni del turnirja. 

V finalnem delu sta se s reča la 
M o d r i val i n Lokomot iva iz Po
stojne; rezultat: 13:7 za M o d r i va l . 
Nato sta se s reča la oba ljubljan
ska kluba: 2aba je premagala 
Partizana Trnovo s 13:6. Tako sta 
se v borbi za ' p rvo mesto znašia 
2ab'i ( lanski državni prvak) i n 
M o d r i val . Zmagala je 2aba z re
zultatom 13:9. V borbi za tretje 
mesto je Part izan Trnovo prema
gal Lokomot ivo s 13:8. 

Vrs tn i red je b i l naslednji: 1. 
2aba, 2. M o d r i val , 3. Partizan 
Trnovo, 4. Lokomotiva (Postojna), 
5 . - 6 . Bran ik in Polje, 7 . - 8 . Že
lezničar ( N . m.) i n Šiška , 9. Bo
rac ( N . m . ) . Teh devet ekip ae 
je tudi uvrst i lo na državno prven
stvo, k l bo v Lab inu 18. in 18. 
ju l i ja 

Tekmovanje v Novem mestu je 
popolnoma uspelo, saj je v soboto 
bi lo precej publ ike , k i Je" z za
nimanjem sledila lepim borbam. 

<en) Zmagovalna ekipa Pobrepolj in domačega Parti
zana 

Rokometni turnir v Ribnici 
. počas t i t ev dneva borca je b i l 

v R i b n i c i na praznik organiziran 
pod pokroviteljstvom ' O b Z T K ve
l i k rokometni turnir . K l j u b temu, 
da je organizator p r avočasno po
slal povabila, se turnirja nista 
udeležil i ekipi iz Novega mesta in 
Višnje gore. Tako so se za pre
hodni pokal O b Z T K potegovale 
ekipe domačega Partizana, J L A i n 
Dobrepolj . 

2e takoj v zače tku turnir ja Je 
b i lo p r i č a k o v a t i , da bo glavni boj 
potekal med ekipama domačega 
Partizana i n č l a n o m II, republi
š k e slovenske lige Dobrepoljami 
Toda dogodki na igr išču so poka
zal i d r u g a č e . V prvi tekmi Je eki
pa Dobrepolj s težavo odpravila 
etapo J L A iz Ribnice. Pr ipadniki 
J L A so v zače tku celo vod i l i s šti
rimi gol i prednosti, vendar so pro
t i koncu tekme popusti l i i n Jo iz
gubi l i z rezultatom 18:13. 

Ugoden žreb je dal ekipi doma
čega Partizana prednost, saj je 
b i la prvo tekmo prosta, takoj za
tem pa je imela za nasprotnika 
r o k o m e t a š e Dobrepolj . K l j u b temu 

je bila tem..enakovreden nasprot
nik le v prvem polčasu Slaba 
obrambna igra, predvsem pa ne
s i s t ema t i čno postavljanje cone. sta 
pr ipel ja l i d o m a č e moš tvo ob za-
želno zmago Tekma se je konča
la z rezultatom 18:13 za goste. Ta
ko je bi lo prvo mesto oddano. 

V zadnji tekmi je ekipa J L A ne-
p i i č a k o v a n o , vendar zasluženo pre
magala ekipo Partizana, k i se je 
na d o m a č e m igr išču in pred do
m a č i m i gledalci morala zadovolji t i 
2 zadnjim mestom. Poudari l b i še , 
da v ek ip i Partizana n i b i lo slož-
nost:, p r i nekaterih igralcih pa je 
b i l tudi neprimeren odnos do teh
ničnega vodstva. Nasprotno pa se 
je ekipa J L A pokazala kot homo
gena, borbena i n je zasluženo pre
magala Partizana (16:13) ter tako 
zasedla drugo mesto. 

Tekme sta dobro vodila sodnika 
iz Ljubljane Janez Moder in N i 
koh, Savčič . 

O t koncu turnirja ja predstav
nik O b Z T K tov. Kare l Oražem iz
ročil zmagovalni ekipi Dobrepolj 
prehodni pokal . M . Mate 

Tekmovanje v malem nogometu 
se bliža koncu 

T u d i v 8., 9. i n 10. k o l u so b i l a 
nekatera p resenečen ja , zlasti neod
ločen rezultat Mi rne peč i s Kre 
menom, glavnim kandidatom za 
prvo mesto. Tako je ekipa iz No
vega mesta postala na j resne j š i 
kandidat za prvo mesto. Sicer po 
bo prvak znan še le po tekmi Kre
men : Novo mesto, k i pa se bo 
odigrala prot i koncu prvenstva. 
Drugo p resenečen je pa je rokomet
n i rezultat, dosežen v tekmi Oto 
čec : Student 

/u i t .m: 1. Student : P ioni r 
3:0, p. f.; 2. I M V : S t r aža 0:3, 
p . f.: 3. Kand l j a : Občina 0:3, p 

t.; 4. Kremen : Mi rna peč 2:2; 
5. Student : Otočec 4:8; 6. I skra : 
Kand l j a 0:3, p . f.; T. Pionir : No
vo mesto 0:3, p . f.; 8. Sm'.he! : 
Kandi ja 0:3, p . f. 

Tekma I I I . kola Otočec : Iskra 
n i b i l a k o n č a n a 3:0 p . f., tomveč 
se bo odigrala na koncu prvenstva 
na Otočcu. 

L E S T V I C A 
Novo mesto 8 7 1 0 36:5 15 
Otočec 9 6 3 0 43:14 15 
Kremen 8 (i I 0 27:8 14 
Kand i j a 11 7 0 4 33:25 14 
M i r n a peč 8 4 2 2 21:10 10 
Občina T i 0 3 23:20 8 
S t raža 8 J u 5 15:19 6 
Student 8 i 0 5 18:38 6 
Iskra 6 2 0 4 8:17 4 
I M V 8 I 0 7 13:23 2 
Smihe! 7 l 0 6 9:48 2 
Pioni r 10 0 0 10 2:30 0 

M . G 
N E S R E Č E 
Dekle je s k o č i l o 

pod v l a k 
24. juni ja s i je na t rag ičen na

čin vzela življenje Alb ina 1'oirg, 
18-lctna us lužbenka t n . t l |^ l r - . i 
podjetja I.!«:. 

1'sodnrga dne je dekle pr i š la v 
s lužbo kut običa jno ter ob deveti 
u r l vzela s lužbeno aktovko, da b i 
šl.t z njo pn p o š t o . Z aktovko pa 
je zavila pro t i železniški postaji ln 
dalje ob progi ter počaka la vlak. 
k i je ob 9.13 prihajal i ' Kar lovrn 
proti Č r n o m l j u . Skoči la Je pod 
vlak In je bi la na mestu mrtva. — 
Vzroke samomora NT raziskujejo, 
verjetno p» KIT za razloge osebni • 
ca rnača j a . 

Avto- zadel mejo in se 
prevrnil 

N a precej posutem klancu na 
Trd inov i u l lo l v Novem mestu so 
Jo 6. ju l i j a ob 22. u r l prevrni! 
osobni avtomobil , k l ga Je vozi la 
Cvetka Ko tn ik . Ne izkušena voznl-
ca Je zapr l ja la v desno, kjer Je 
vneilo zadelo m r i o in se prevrni lo. 
Š k o d o so ocenil i n « 140.000 d in . 

V A R Č U J T E Z ELEKTRIKO ! 
V le tošnjem letu je predviden znaten pri

manjkljaj e lektr ične energije v vsej državi, 
zato so morala nekatera podjetja že zmanj
šati proizvodnjo. Da ne bi našega gospodar
stva še bolj prizadeli, je nujno skrajnje var
čevanje vseh odjemalcev e lektr ične energije. 

O D J E M A L C I , KI I M A J O P O G O D B E N E 
O D N O S E z distribucijskimi podjetji, so te dni 
dobili v soglasju z republ iškim sekretariatom 
za industrijo posebne naloge za zmanjšanje 
porabe e lektr ične energije v obsegu, ki ga 
bodo praviloma dosegli z racionalnejšo upo
rabo električne energije. 

O D J E M A L C I N A NIZKI N A P E T O S T I -
TUDI GOSPODINJSTVA - pa so dolžni 4o 
konca junija potrošnjo e lektrične energije 
zmanjšat i tako, da bo celotna junijska po
trošnja vsaj za 10 odst. manjša kot v mesecu 
maju. To zmanjšanje velja kot zahteva v 
smislu veljavnih predpisov za odjemalce, raz
vrščene v tarifne skupine »komunalni odjem« 
in »splošni odjem«, ter za kmetijske organi
zacije. 

J A V N O R A Z S V E T L J A V O je treba zmanj
šati samo na nujno nočno razsvetljavo. Ker 
pa je predviden primanjkljaj e lektr ične ener
gije celo leto, bo potrebno skrajno v a r č e 
v a t i tudi v naslednjih mesecih. Distribucij
ska podjetja bodo kontrolirala izvajanje var
čevanja in zmanjševanje potrošnje e lektr ične 
energije. 

V interesu vseh potrošnikov je, da z elek
triko zelo varčujejo , sicer bodo potrebni iz
jemni ukrepi, ki bi odjemalce še bolj priza
deli. 

E L E K T R O Ljubljana — poslovna enota 
KOČEVJE 

RADIO. LJUBLJANA 
V S A K D A N : poroči la ob 5.15, 

6.00, 7.00, 8.00, 12.00, 13.00, 17.00, 
19.30, 22.00. Pisan glasbeni spored 
od 5.00 do 8.00. 

PETEK, 10. J U L I J A : 8.07 Majhni 
zabavni ansambli. 9.00 Pioni rsk i 
tednik. 11.00 Pozor, n i m a š pred
nosti! 12.15 K N — France P lma t : 
O nasadih ln oeelenjevanju ob ve
l i k i h cestah. 13.30 Pr iporoča jo 
vam. 14.05 Glasbeni avtomat. 15.45 
Poj o mladinski meSani zbor i . 18.10 
Promenadni koncert. 20.30 Poje 
uči te l j sk i pevski zbor p . v . Jo
žeta Hanca. 21.15 Oddaja o m o r | u 
ln p o m o r š č a k i h . 

S O B O T A . 11. J U L I J A : 8.25 Iz 
koncertov ln simfonij . 9.15 Nasto
pajo mladi glasbeniki. 10.15 Jugo
slovanski pevci popevk. 11.00 Po
zor, n i m a š prednosti! 12.15 K N — 
inž. Vojo Ivanovlč : L i s tn i z av r t ač 
— nov škodl j ivec v intenzivnih 
nasadih. 14 06 Prijetno zabavo. 
14.35 Naši pos luša lc i č e s t i t a jo l n 
pozdravljajo. 17.05 Gremo v k ino. 
18.45 Novo v znanosti. 20.30 So

botni večer i v naSih k ra j ih . 22.10 
Oddaja za na še Izseljence. 

N E D E L J A , 12. J U L I J A : 8.00 
Mlad inska radi jska igra »Oni dru
gi med gusar j i« . 10.00 Se pomnite, 
tovar iš i . . . 11.10 Vedr i zvoki . 12.05 
Naši pos luša lc i čes t i t a jo i n po
zdravljajo. 13.30 Za našo vas. 
14.00 Koncert pr i vas doma. 16.00 
Humoreska tega tedna. 20.00 Ste 
van H r i s t l č : Ohr idska legenda. 
22.10 Godala v noč i . _ 

P O N E D E L J E K , 13. J U L I J A . 9.00 
Za mlade radovedneže . 10.15 lz 
s ta ro jše d o m a č e glasbe. 11.10 Po
zor, n i m a š prednosti! 12.15 K N — 
inž . Rado Linzner: Tržni In k r m 
nI s t rn i ščn i posevki. 14.05 Olas-
beni avtomat. 15.45 P iha ln i orke
ster L M . 17.06 Poletni sprehodi 
18.45 N a mednarodnih kr ižpot j lh . 
20.00 Revi ja zabavnih zvokov z ju
goslovanskimi Izvajalci. 22.10 S 
popevkami po svetu. 

T O R E K , 11. J U L I J A : 8.07 Jogo 
slovanski pevci popevk. 9.45 Po
zdrav lz Sumadlje. 10.15 Z operni

m i pevoi po svetu. 11.10 Pozor, 
n i m a š prednosti! 12.15 K N — inž. 
Ivan Kuder : Kme t i j sk i kombinat 
. . . in razvija kooperacijo v gove
doreji . 14.35 Naš i pos luša lc i če
stitajo i n poedravljajo. 15.30 V to
rek na svidenje. 18.10 Koncer t po 
željah pos luša lcev . 20.20 Radi jska 
igra Ruska ruleta. 

S R E D A , 15. J U L I J A : 8.25 Pova
b i l o na ples. 10.30 Človek i n 
zdravje. 11.10 Pozor, n i m a š pred
nosti! 12.15 K N - inž. M i l i c a 
Oblak: Oskrbovanje črnega ribeza 
po obiranju. 14.05 Glasbeni avto
mat. 15.40 Zborovske skladbe 
Ubalda Vrabca . 17.05 Poletni spre
hodi z naš imi solist i . 20.00 Za l ju
bi tel je zabavnih meta:? j . 20.30 
Opera v 4 dejanjih »La Gioconda« . 

Č E T R T E K , 18. J U L I J A : 9.25 Ce-
škoslovaškn zabavna glasba 10.15 
Z d o m a č i h opernih odrov. 11.10 
Pozor, n i m a š prednosti! 12.15 
K N - dr. Rajko Rakovec: »Pes |e 
človeku tudi sovražnik« . 14.35 Na
ši pos luša lc i čes t i ta jo in pozdrav
ljajo. 17.05 Poletni sprehodi po 
glasbenih RaJeriJnh. 18.10 Tur is t ič 
na odajn 70.00 č e t r t k o v večer do
mač ih pesmi ln napevov. 



V TEM TEDNU VAS ZANIMA 
Petek, 10. ju l i ja — Amal i ja 
Sobota, 11. ju l i ja — Olga 
Nedelja, 12. ju l i ja — Mohor 
Ponedeljek, 13. ju l i j a — Dragan 
Torek, 14. ju l i j a — Franc 
Sreda. 15. ju l i j a — V l a d i m i r 
Če t r t ek , 16. l u l i ia — Dan tankis io i 

O d bridk: in prerani izgubi našega 
dobrega m o ž a , oče t a , starega 

oče ta , brata l n str ica 
J O Ž E T A G O R E N C A 

z Vrha p r i Šen t j e rne ju 
se naj lepše zahvaljujemo sorodni
kom in znancem za darovane vence 
ter vsem, k i so z nami sočustvo
v a l i , nam iz rek l i sožal je i n so 
pokojnika v tako velikem števi lu 
spremil i na zadnji po t i . Posebno 
hvaležnos t pa smo dolžni g. kapla
nu za vso pož r tvova lnos t . 
Ža lu joča žena , hčerk i Pepca in 
Ivanka, sinovi Mar jan , Valent in i n 

LojVe ier ostali sorodnik i . 

Vsem k i ste ob t rag ičn i izgubi 
našega dragega sina in brata 

R U D I J A R U P A R C I C A 
trgovskega vajenca iz Kočevja 

sočus tvoval i z nami , darovali ven-
oe in cvetje, ga spremil i na nje
govi zadnji pot i . iskrena hvala. 
Posebno pa se zahvaljujemo Gasi l 
skemu d r u š t v u Kočevje za organi
zacijo pogreba i n p o m o č ter sose
dom, sorodnikom i n znancem, k i 
so nam požr tvova lno pomagali . 

Kočevje . 19. juni ja 1S64 
Ruparč ičev i 

PREKLICA 
Izjavljam, da nisem p lačn ik dol-

gov mojega moža Antona K u m i i a 
te Poltan 3. Terezija Kumel j . 

Anten S ta r i č iz Belšinje ras i 4, 
p. Trebnje, preklicujem, kar sem 
žalj ivega govori l o Antonu Gole!u 
iz Starega trga, i n se m u zahva
ljujem, da je odstopil od tožbe. 

P R O D A M kosHndeo i h grablje za 
konjsko vprego, vse v dobrem 
stanju. Naslov v upravi l is ta 
(424-64). 

ZDRAVILI« : ! ' . ROGAŠKA SLATI
NA. Zakaj obupujete p r i zdrav
ljenju k r o n i č n o obolelega želod-
oa, jeter, žolča a l i ostal ih pre
bavil? Uporabljajte vendar roga 
sko »Donat« vodo, zdravilo, k i 
vam ga nudi narava! V Novem 
mestu ga dobite p r i podjetju 
»Hmel jmk« , telefon 21-129. in 
»STANDARD«, telefon 21-158. 

K U P I M dobro ohranjen pisalni 
stroj po zmerni ceni. V lad imi r 
Prežel j , Dule 3, p . Ortnek. 

M L A T I L N I G O s t ros i l i i n reto, do
bro ohranjeno, prodam. Ostal9 
informacije dobite p r i Ivanu 
Jevnikarju, Otočec 21 ob K r k i . 

K U H I N J S K O POHIŠTVO zaradi 
selitve poceni prodam. Perpar, 
Trebnje 69. 

P R O D A M motorno kolo N S U - P r i -
ma 175 cem. Lado Unet ič , poŠta 
Novo mesto. 

P R O D A M takoj vseljivo MSo v 
Žabj i vasi . Poizve se p r i Verb ič , 
Žabja vas 14, Novo mesto. 

Brežice: 10. i n 11. 7. francoski 
f i lm »Poslednj ih 15 m i n u t « . 12. in 
13. 7. amer i šk i barvni f i l m »Pani«. 
14. in 15. 7. rusk i barvni f i lm 
»Evgenij Onjegin«. 

B r o d na K o l p i : 11. i n 12. 7. ame
r i šk i barvni f i l m »Toby Tjrlor«. 

Č r n o m e l j : 10. i n 12. 7. itatijan-
sko-francoski barvni f i l m »Car 
touche« , 14. l n 15. 7. jugoslovan
ski f i l m »Nevesinjska p u š k a i . 

D o l . Topl ice : 11. i n 12. j u l . nam. 
ški f i lm »Grofica Mar ica« . 15. 7. 
angleški f i lm »Betonska džunglac . 

Kostanjevica: 12. 7. amer i šk i 
barvni f i l m »Konjeniki« 15. 7. 
francoski f i l m »Ti si moje življe
nje.!. 

Met l ika : It. i n 12. 7. nemški 
f i lm »Tisoč oči dr. Mabuzeja« . 13. 
i n 14. 7. amer i šk i f i lm »Morski 
orel«. 15. in 16. 7. francoski f i lm 
»Natalie«. 

Novo mesto — »Krka«: od 10. do 
13. -7. amer i šk i barvni f i l m »Dva 
Jezdeca«. O d 14. do 16. 7. sovjetski 
f i lm »Njih 13«. 

Osi lnica: 12. 7. sovjetski f i lm 
»Nasredinove zvijače«. 

Predgrad: 12. 7. sovjetski barvni 
f i l m »Melodije i n igre«. 

Kočevje — »Jadran« : od 10. do 
12. 7. amer i šk i f i lm. »Rimska po
mlad gospe Stone« . 13. in 14. Ju l . 
rusk i barvni f i lm »Ognjeno leto«. 
15. i n 16. 7. švedski f i lm »Hudiče
vo oko::. 

» T E K S T I L A N A « 
tovarna sukna 

K O Č E V J E 
o b v e š č a 

cenjene odjemalce, da bo 
prodajalna na drobno pri 
njenem skladišču ves me
sec julij zaradi dopustov 
zaprta. 
S prodajo izdelkov na 
drobno bomo ponovno 
pričeli 3. avgusta. 
Se priporočamo! 

Ribnica : 11. i n 12. jut. a m e r i š k i 
f i lm »Najl jubši učenec«. < 

Sevnica: 11. i n 12. 7. švedski 
f i lm »Hudičevo oko«. 

Sodraž ica : 11. i n 12. 7. Jugoslo
vanski f i lm »Saša«. 

Stara cerkev: 11. i n 12. j u l . nem
ški fi'.m »c rn i na redn ik« . 

S t r aža : U . i n 12. 7. ruski f i lm 
»Zorana ledina« I. del . 

Trebnje: 11. i n 12. 7. ruski barv
n i f i lm »Il i ja M u r o m e c « . 

V idem — Dobre polje: U . in 12. 
7. a m e r i š k i barvni f i lm »Serenada 
velike l jubezni«. 15. 7. jugoslovan
ski f i l m »Sreča v to rb i« . 

G I B A N J E P*WMStVk 
MATIČNI U R A D N O V O M E S T O 

V času od 29. 6. do 6. 7. je bi lo 
rojenih 17 dečkov i n 9 dek l i c . 

Poroči l i so se: V l a d i m i r Sefman. 
š t uden t iz Kranjske gore, in, Mi le 
na Drenik, gradbeni tehnik iz Got-
ne vasi; Prane Hočeva r , delavec i z 
Brezovice, in Ingr id Bendel , usluž
benka iz Nemči je . — U m r l i so: 
J u l i j i n a Kožel j , kmetovalka iz Me
t l ike . 71 let; M a r i j a S a l i , už t tkar i -
ca iz Cešče vasi , 76 let. i n Ce
c i l i ja Golovrs ič , u i i t ka r i ca z Dol -
t a . 90 let. 

Pretekli teden so v novomešk i 
porodnišn io i rodile: M a r i j a Gorenc 
iz Podl ipe — Anico, Luoi ja Zupan
čič iz Dešeče vasi — Antona, Ana 
Rugelj iz Okroga — Pavla , Dara 
Ševo iz Bojancev — M i l k o , Zofka 
Knez iz Laz — V i n k a , M a r i j a Go-
vednik iz Grabrovoa — Mar i jo , 
Jožefa Franko iz Brusnic — Igor
j a , M a r i j a Su r i a lz Gorn j ih L a -
kovnic — Š te fana , M a r i j a JenSko-
vec iz Dobravice — Mirando, M a 
r i j a P lu t lz K o t a — Jakoba, Pep
ca Vide iz Grobelj — Ivanko. So
nja 2 e i j a f iz Soteske — Ljub ico , 
Mar t i a Kr i ze iz Doln j ih SuSjc — 
Branka , Amal i ja Zupančič z V r h a 
deklico, M a r i j a š t e m b e r g e r iz Do
bravice — deklico, Terezija Fister 
iz Brezja — dečka . Terezija Dra
gan z Dolža — dečka , Terezija 
M r a k iz Brusnic — deklico. M a 
ti lda J a k š e iz Zaloga — dekl ico, 
M u k a Stamoar iz Sentruperta — 
deklico. 

Iz brežiške porodnišnice 
Pretekla dva tedna so v brežiški 

porodnišn ic i rodile: F r a n č i š k a 
TomSe iz Gornje Pirasiee — Dar
ka, Ana Lipej iz Dečnega sela — 
Ivana, Ivana Kran jč ič iz Pavlove 
rasi — Zvonka, Š tefani ja Mlaka r 
iz Ponikve — Tatjano, Magdalena 
Bizjak iz N e m š k e gore — Valer i jo , 
Neža Osojnlk iz Dednje vas i — 
Marjana, Ana Ivanč lč iz Crnca — 
Anico, M a r i j a O t m s H i z Dobenega 
— Ireno, F ranč i ška Zibert iz Bre
gov — Franca, Stanka Retelj iz 
Zupeoe vasi — Mojoo, M a r i j a Z i 
bert iz Skopic — Cvetko, M i l e n a 
Kodr ič iz C-resnjie — Danico. Slav
ka Kuzmič Iz Brežic — S a š a . Ju l i -
ka Novosel iz Brezja — Bojana. 
Josipa Iljaž iz Dednje vasi — Sre
čka , Jožefa Grame iz Z a k o U — 
Jože ta , V ik to r i j a Lipej iz Glogov 
broda — Janeza, Kr i s t i na Brenko 
iz Volčjega — Ivlco. Stanislava 
Pešec iz' Okiča — Boža , Ana Jur-
kovtč iz Trnovca — Franci ja , M a 
rija Rthter iz Vidrna-Krškega — 
Andrejko. Ivanka Cizerle s Prista
ve — Janeza, Ana Soš t a r i č iz Bi je 
le Gorice — Vesno. Elizabeta Jo-
vanovič iz Brežic — Ani to . Slava 
Bi i i«" -v . I T r>»<(*11 -- rlekVco. Te

rezija Zorko iz Zabukovja — Ne-
venko, Bernarda Vogr in iz Laz — 
Marjana. 

Pre tekl i teden so se poriesrečUlt 
In i skal i pomoč i v novomešk i bol 
n išnic i : Leopold Tomaži n, posest
nik lz Gmajne, je padel na skla
dovnico drv in si poškodova l prs
n i koš ; Alojz Mtklavčič , s in po
sestnika iz M a l i n , je padel po stop
nicah i n s i poškodova l levo kole
no; Franc Mihal ič , s in posestnika 
a Potovrha. se je urezal s koso v 
levo noge: Jože L a h , delavec i z 
Migoltce. je skoči l z voza ln s i po 
Sfcodoval levo nogo. 

B R E Ž I Š K A KRONIKA 
N E S R E Č 

Pretekla dva tedna so se pone
srečili i n iskal i p o m o č i v b rež i šk i 
bo ln išn ic i : M a r i j a Megla , ž ena upo
kojenca iz Risvice, se je opekla s 
k ropom po trebuhu; M a k s u B a n u , 
k l jučavničar ju iz Raven, je padlo 
na palec leve noge železo i n m u ga 
poškodova lo ; Antona B e r i b a l u , s i 
na posestnika iz Sobenje vasi . Je 
vlekel te l iček In m u poškodova l 
glavo i n levo nogo; T o n u Vukelt-
ca, sprevodnika iz Zagreba, je 
st isni! vagon i n m u zdrobi l levo 
nogo; Anton Vučanjk , zidar \z 
Gaberja. je padel pod voz. na ložen 
s senom, i n s i poškodova l trebuh; 
Bogdan Božič, sin šivilje iz Sev
nice, je padei z murve l n s i po 
škodoval levi kolk: Ivan Peteline, 
upokojenec iz Rigonc, Je padel po 
stopnicah: i n s i poškodova l desno 
nogo: Nežo Požar , upokojenko iz 
Podvinj . je udar i la krava i n J i 
z lomila levo nogo: Ivan Polovic , 
s in posestnika iz V e l . Obreza. Je 
padel s češnje i n s i p o š k o d o v a l 
desni kolk; Ivan Frkanec, delavec 
iz K r a j a Donjega, je padel z dre
vesa in s i poškodova l rebra; Bran
ko S t au i š ak , soboslikar iz K u p -
ljenskega Krusevca . je padel z le
stve i n poškodova l desno roko; 
M i h o Raš ica , gospodarskega po
m o č n i k a iz Rajca, je konj udarit 
v glavo; Ivana Zmavca, 9ina po
sestnika iz Brezovice, je nekdo na
padel i n m u poškodova l glavo; 
Je lklca Znidarec, hč i šofer ja iz 
Mar ibora , se je s koso urezala T 
desno nogo. 

Strelo z a ž g a l a zidanico 
27. jun i ja zvečer je strela b l izu 

Radovioe p r i M e t l i k i zažgala zida
n ico Daka Kesoviča i z Keserjev na 
Hrva tskem. K e r je b i l o poslopje 
kr i to s slamo ln p ločevino , je 
os t reš je naglo pogorelo. Badov iča 
nom je uspelo iz zidanice reš i t i 
vse p r emičn ine . Š k o d o so oceni l i 
na 250.000 dinarjev. 

PODJETJE ZA PTT PROMET 
V NOVEM MESTU 
r a z p i s u j e prosto delovno mesto 

— EKONOMISTA 
v gospodarsko-računskem sektorju 
uprave podjetja. 

P o g o j : I. stopnja ekonomske fakultete ali diplo
ma višje ekonomsko-komercialne šole v Mariboru. 
Ponudbe z opisom dosedanjih zaposlitev pošljite 
upravi podjetja aH se zglaslte osebno v splošnem 
sektorju. Nastop službe je možen takoj. 

KMETIJSKA ZADRUGA 

» Z A S A V J E « - SEVNICA 
r a z p i s u j e za šolsko leto 1964'65 naslednje 

S T I P E N D I J E : 
— 1 štipendijo na biološki fakulteti s socia l i 

zacijo v ekonomski smeri; 
— 1 štipendijo na višji agronomski šoli — 

poljedelstvo; 
— 1 štipendijo na srednji kmetijski šoli (sadjar

stvo. III. ali IV. letnik); 
— 1 štipendijo na ekonomski srednji šoli (III. 

ald IV. letnik); 
— 5 štipendij na nižji kmetijski šoli — 

sadjarstvo; 
— 2 štipendiji nu nižji vrtnarski šoli — 

vrtnarstvo; 
— 3 štipendije na nižji kmetijski šoli — 

hmeljarstvo; 
— 2 mesti vajenca vrtnarsko-drevesničarske 

stroke in 
— 1 mesto vajenca trgovske stroke. 

Prednost pri dodelitvi štipendije imajo občani Sev
nice oziroma tisbi, ki so zaključili šolsko leto z 
odličnim ali prav dobrim uspehom. Prošnji prilo
žite; zadnje šolsko spričevalo, izpisek iz rojstne 
matične knjige, potrdilo o premoženjskem stanju 
ln osebnih dohodkih staršev ter izjavo, da prosilec 
drugje ne prejema štipendije. Pismene vloge naslo
vite na upravo zadruge. 

O B J A V E - R A Z P I S 

Razpis rudarskega šolskega 
centra pri RTH Trbovlje 

xa vpis v I. razred rudarske
ga oddelka p r i šo l skem cen
t ru rudn ika Trbovl je-Hrastnik. 

Vpiše jo se lahko učenci z ne
popolno osemletko, k i bodo v ko
ledarskem letu 1964 dopo ln i l i 15. 
leto starosti . Mora jo b i t i telesno 
i n d u š e v n o zdravi ter telesno do
bro razvi t i . Imeti morajo veselje 
do pokl ica . , 

Šo lan je traja t r i leta. Po uspeš
no opravljenem zak l jučnem Izpttu 
se absolventi usposobijo za kva l i 
ficirane delavce rudarske stroke — 
kopače . Z a svoje delo prejemajo 
med učen jem poleg o t roškega do
datka tudi vajensko nagrado od 
6.000 do 8.000 dinarjev in Se po
sebno, pridnostno nagrado, k i pa 
Je odvisna od prizadevnosti pasa 
meznika Učeno! Izven Trbovelj 

imajo m o ž n o s t stanovati v poseb
n ih prostor ih samskega doma, 
kjer se j i m nud i vsa oskrba. 

M l a d i n c i , k i se želi jo vpisat i T 
šo lo , morajo pred lož i t i š o l s k e m u 
centru rudnika p r o š n j o , iz katere 
naj bodo razvidni osebni podatki . 

P rošn j i pr i lož i te naslednje doku-
mentr: 

a) zadnje šo l sko spr ičeva lo , 
b> Izpisek lz m a t i č n e knjigo, 
c) mnenje šole , 
č ) pot rdi lo o stalnem bivanju 

(samo kandidat i , k i stanujejo Iz
ven Trbovel j) , 

d) potrdi lo, da prejemajo otro
ški dodatek. 

Vpis traja do 1. septembra 196-1. 
Rudarski šulski center 
pr i R T H Trbovlje 

Razpis Šole za zdravstvene 
detavce v Novem mestu 

M U z * Z D R A V S T V E N E D E 
L A V C E V N O V E M M E S T U , Ul ica 
talcev 3/II , 

r a i p I s u j r 
vpis kandidatov v oddelek za 
izobraževanje zaposlenih, k l bo 
odprt v šol . lotu 1964-65, če se bo 
zanj pr i javi lo dovolj kandidntov. 

V oddolek za Izobraževanje za
poslenih se lahko vptSoJo t is t i 
zdravstveni delavci, k l Izpolnjule-
Jo naslednje pogoje: Imajo konce 
no osemletko, so zaposleni v 
zdravstveni s lužbi najmanj 3 le»a 
kot. bo ln ičar j i . 

Predloži t ! Je treba naslednje do
kumente: sp r i čeva lo o dovršen i 
osemletki , sp r i čeva lo 0 dovršen i 
b o l n i č a r k i Sol! a l i t eča ju , po t rd i 

lo ustanove, kjer so kandidati 
zuposlonl. da dovoljujo Solun Je ln 
obvezno prakso, živl jenjepis , do
pisnico z naslovom za obvestilo. 

S t ro ške Šolanja krijejo kandi
dat i •..um a l i zalnloroslriuio usta
novo. Prijave vložit« do 15. avgu
sta 1961 na upravo šo lo . 

R a z p i s d e l o v n e g a 
mesta v S e v n i c i 

Svet osnovne Sole Sovnloa raz
pisuje za Šolsko leto 1981 /6f. p r o 
sto delovno mesto uftltolja Pogoj: 
d o k o n č a n o uči te l j i šče i d ip lomo. 
PmSnJo vložil« p r i ravnateljstvu 
osnovne tole Sevnica. 

Naročnikom in bralcem 
Dolenjskega lista 

Kakor vsako leto bomo tudi tokrat čez po
letje začasno zmanjšali obseg našega domačega 
tednika — izhajal bo povprečno na 12 straneh. 
V tiskarni in uredništvu je zaradi dopustov 
manj ljudi, kar pa je še važnejše: poleti ljudje 
zlasti na deželi manj bero! To smo vsako lete 
upoštevali in bomo tudi zdaj prihranjeni denar 
in papir koristno porabili v jeseni in na zimo, 
ko vas bo Dolenjski list spet obiskoval v zajet
nejši obliki. K varčevanju pa nas silijo letos 
še posebej naslednja dejstva: 

večina občinskih skupščin zaostaja s pla
čevanjem dotacij, s katerimi vzdržujemo naše 
medobčinsko glasilo SZDL. Medtem ko je upra 
va našega časnika sama v celoti dosegla načrt 
dohodkov za I. polletje, so nam občine 15. ju
nija dolgovale 2,358.000 dinarjev neplačanih, a 
že zapadlih dotacij! — Poročali smo že, da je 
tiskarna DELO po 1. 4. 1964 občutno podražila 
svoje storitve; zaradi novih instrumentov, po 
katerih ni več deležna lanskih ugodnosti pri 
obrestih na osnovna sredstva itd., nam zara
čunava tiskanje tednika po 1. aprilu takole: 
Dolenjski list na 24 straneh: 791.000 dinarjev, 
na 16 straneh: 561.000 dinarjev (povprečno y 
zadnjih 2 mesecih), kar znaša na teden približ
no od 80.000 do 90.000 dinarjev več kot pred 
1. aprilom. — Povečali so se tudi poštni stro
ški in razne druge dajatve, kar nas vse sili, da 
čez poletje čimveč prihranimo, pa bo še težko 
uskladiti predračun za letošnje leto z dejan
skimi izdatki. 

Zato prosimo vse naše naročnike, bralce, 
dopisnike in prijatelje lista, da z razumeva
njem sprejmejo gornje pojasnilo. V interesu 
rednega izhajanja našega medobčinskega gla
sila SZDL pa prosimo vse občinske skupščine 
oz. njihove uprave, da sproti nakazujejo za
padle mesečne obroke dotacij. — Naročnino 
za II. polletje 1964 bomo začeli izterjevati v 
prihodnjih dneh in že zdaj prosimo vse naroč
nike, da jo p i smonošem takoj plačajo in s tem 
olajšajo delo poštam, naši upravi in hkrati za
gotovijo listu pogoje za nadaljnje nemoteno 
izhajanje. 

UREDNIŠTVO IN UPRAVA LISTA 

Vpisovanje v gostinsko šolo 
Šolski center za gostinstvo v Novem mestu 
vpisuje v gostinsko šolo učence, k i žele postati 
natakarji (natakarice) ali kuharji (kuharice). 

© P o g o j i z a v p i s s o : 
končana 8-razredna osnovna šola, telesna in 
duševna sposobnost za opravljanje gostinske
ga poklica. 

Prošnji, kolkovani s 50 dinarjev, je treba priložiti: 
zadnje šolsko spričevalo, rojstni list, zdravniško 
spričevalo, znamko za odgovor. 

Š O L S K I CENTER ZA GOSTINSTVO 
N o v o m e s t o 

DELOVNA ORGANIZACIJA 

» T E K S T I L A N A « 
TOVARNA SUKNA — K O Č E V J E 

r a z p i s u j e 

— 2 štipendiji 
no Tehniški tekstilni Soli v Kranju 

P o s e b n i p o g o j i : prednost imajo moški z 
dokončano osemletko in opravljenim strokovnim 
izpitom, otroci članov delovnega kolektiva, otroci 
padlih borcev ln člani delovnega kolektiva. 
Prosilci naj k prošnji priložijo še zadnje šolsko 
spričevalo, potrdilo o premoženjskem stanju ln 
življenjepis. Prošnje pošljite takoj kadrovskemu 
oddelku podjetja. 

DOLENJSKI LIST 
L A K T N j l l U i N I Z D A J A T E L J I : Občinski odbori S Z D L Bre 

ttec. Č r n o m e l j , Kočovjo, Me t l i ka . Novo mesto, R l l m l c a . Sev
nica ln Trobnje 

U R E J U J E UREDNIŠKI O D B O R : Tone GoSnlk (glavni * 
)dROvornl urednik) , R la Bačor , Franco Oiivoo, Miloš Jakopec, 
IOSICB Tepnojr In Ivan Zoran 

IZHAJA vsak če t r t ek - Posamezna š tevi lka 30 din - Let
na nnročnlna 1200 d in , polletna 600 d in ; plačl j iva |e vnaprej. 
Za Inozemstvo 2400 dtn - TekočI račun prt podr N B v No
vem mestu 808.11-606-1 - N A S I O V UREDNIŠTVA I N UPRA 
V E : Novo mesto. Glavni trg 3 - PoStnI predal 33 - Telefon 
31-227 - Rokopisov In fotografij ne v račamo - T I S K A ' 
Časopisno podletle O E I O v L | i ih l )anl 


